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Protokół nr 63/2023 

 
 

z LXIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 24 maja 2023 
roku o godz. 14:00 w sali narad (niski parter) Urzędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim 
przy ul.Sikorskiego 4, zakończonej o godz. 17:16 tego samego dnia. 

 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 23 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1. Tomasz Rafalski 
2. Robert Surowiec 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 2022 rok. 
5. Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2022: 

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/561/Za_2022_rok/ 
a) zapoznanie się z raportem o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
b) debata, 
c) druk nr 1158 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego wotum zaufania. 
6. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta za 2022 r.  

https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/528/2022_rok/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/47342_sprawozdanie_opisowe_2022.pdf 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/527/2022_rok/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/47541_prezentacja_2022_na_bip.pdf 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/300/8724/Sprawozdania_roczne_z_wykonaniaplanow_finansowych_I
nstytucji_Kultury_za_2022_rok/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/116/Majatek_Miasta/ 
https://bip.wrota.lubuskie.pl/umgorzow/system/obj/47597_uchwala_244_2023.pdf 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym za 2022r., sprawozdaniem rocznym 
z wykonania budżetu miasta za 2022 r., sprawozdaniem rocznym z wykonania planów 
finansowych instytucji kultury za 2022 r. oraz informacją o stanie i sposobie 
gospodarowania majątkiem trwałym miasta Gorzowa Wielkopolskiego na dzień 
31.12.2022 r., 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2022 r. wraz z informacją o stanie 
mienia Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 

c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Prezydenta Miasta, 

d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej, 
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e) druk nr 1159 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2022 
rok, 

f) druk nr 1160 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2022 rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa Wielkopolskiego  
z organizacjami pozarządowymi za rok 2022. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+” za rok 
2022. 

9. Druk nr 1165 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

10. Druk nr 1166 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

11. Druk nr 1167 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

12. Druk nr 1168 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

13. Druk nr 1169 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2023-2048. 

14. Druk nr 1163 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Ośrodka 
Wsparcia – domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w Specjalistyczny 
Ośrodek Wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie. 

15. Druk nr 1164 – podjęcie uchwały w sprawie współdziałania celem realizacji 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzowa 
Wielkopolskiego. 

16. Druk nr 1161 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

17. Druk nr 1162 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

18. Druk nr 1170 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
19. Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2023 r. 
20. Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
21. Sprawy różne, wolne wnioski. 
22. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Przystępujemy do jego procedowania. Pragnę poinformować, że Prezydent Miasta zwrócił się 
z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały na druku nr 1172 w sprawie 
nadania statutu instytucji artystycznej pod nazwą Centrum Edukacji Artystycznej – Filharmonia 
Gorzowska – wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Projekt nie posiada opinii komisji 
merytorycznej dlatego w trakcie sesji zarządzę przerwę i poproszę wiceprzewodniczącą 
Komisji Kultury, Sportu i Promocji o zwołanie komisji, celem zaopiniowania projektu uchwały 
na druku nr 1172. Prezydent zwrócił się również z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad 
o sprawozdanie z realizacji inwestycji miejskich za I kwartał 2023 roku - wniosek stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. Ten punkt miał być rozpatrywany na ostatniej sesji, ale zarówno 
Prezydent Wójcicki jak i Prezydent Szymankiewicz wówczas zdecydowali o przesunięciu na 
dzisiejszą sesję, dlatego że uznano iż to sprawozdanie musi być dopracowane, bo 
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w poprzedniej wersji Radni nie powinni nad nim debatować. Kolejny wniosek o poszerzenie 
porządku obrad o informację na temat utrzymania zieleni w mieście - wniosek stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. Ponadto proponuję poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 
na druku nr 1171 w sprawie przekazania skargi, projekt uchwały na druku nr 1173 w sprawie 
rozstrzygnięcia skargi oraz o stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w sprawie 
drastycznych podwyżek cen taryf ciepła. Czy są pytania lub uwagi do porządku obrad? Nie 
widzę, przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 1171.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 1172.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 1173.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenia porządku obrad o sprawozdanie z realizacji inwestycji miejskich za I kwartał 2023 
roku.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o informację na temat utrzymania zieleni miejskiej.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o stanowisko Rady Miasta.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Jan Kaczanowski – proponuję w pkt. 4 rozpatrzyć stanowisko Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w sprawie drastycznych podwyżek cen taryf ciepła, w pkt. 5 sprawozdanie 
z realizacji inwestycji miejskich za I kwartał 2023 roku, w pkt. 6 informację na temat utrzymania 
zieleni w mieście, w pkt. 18 projekt uchwały na druku nr 1172 w sprawie nadania statutu 
instytucji artystycznej pod nazwą Centrum Edukacji Artystycznej – Filharmonia Gorzowska, 
w pkt. 23 projekt na druku nr 1171 w sprawie przekazania skargi, a w pkt. 24 projekt na druku 
nr 1173 w sprawie rozstrzygnięcia skargi. Pozostałe punkty w porządku obrad zmienią 
kolejność. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenia porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Jan Kaczanowski – w pierwszej kolejności zabierają głos w tym punkcie, jak to zostało przyjęte, 
radni Rady Miasta Gorzowa, a w następnej kolejności mieszkańcy, którzy wcześniej 
poinformowali, że chcieliby w tym punkcie zabrać głos i na pewno umożliwię zabranie im głosu. 
Proszę bardzo, otwieram dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
Alicja Burdzińska – chciałabym uczynić wyjątek w swoich zasadach i przedstawię interpelację 
wzorem radnego Broszko z poprzedniej sesji, którą złożyłam w Urzędzie Miasta. Szanowny 
Panie Prezydencie. Niniejszym zwracam się z inicjatywą nazwania nowopowstałego ronda 
przy ul. Łukasińskiego i Zawadzkiej, Rondem im. Ratowników Medycznych. Uzasadnienie 
mojego wniosku jest bardzo ważne i coraz istotniejsze znaczenie oraz rola ratowników 
medycznych w dziedzinie bezpieczeństwa społecznego. Ratownik medyczny niesie pomoc 
ludziom, którzy znaleźli się w sytuacji bezpośredniego i nagłego zagrożenia życia lub zdrowia. 
Do jego zadań należy ocena miejsca zdarzenia pod kątem ewentualnych zagrożeń, 
zabezpieczenie poszkodowanych i podjęcie działań zapobiegających zwiększeniu się liczby 
ofiar. Ratownik medyczny wykonuje zawód zaufania publicznego. Wszyscy przekonaliśmy się 
o znaczeniu tego zawodu gdy na świecie wybuchł Koronawirus. Podczas pandemii ratownicy 
medyczni stali na pierwszej linii frontu i pomagali walczyć z zagrożeniem. Ratownictwo 
medyczne to nie tylko działania w czasie kataklizmów i ekstremalnych zagrożeń. To działanie 
na co dzień, to niesienie pomocy nam wszystkim w codziennych, przeróżnych sytuacjach 
zagrażających naszemu życiu i zdrowiu. Biorąc pod uwagę powyższe uprzejmie proszę 
o należne uhonorowanie ratowników medycznych poprzez nadanie rondu naszego Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego nazwy Ronda Ratowników Medycznych. Postanowiłam to 
przedstawić mając na uwadze poprzednie moje doświadczenie z problem z nadaniem rondu 
nazwy Wolontariuszy. Bardzo proszę Państwa o wsparcie. 
Jan Kaczanowski – z tego co rozumiem i wiem, każdy ma prawo zgłaszać swoje propozycje, 
ale tu w tym przypadku jest taka procedura, że Prezydent kieruje taki wniosek do Komisji 
Nazewnictwa Ulic i wówczas jeśli będzie określona procedura zachowana, następnie będzie 
to ewentualnie przekazane do rozstrzygnięcia przez Radę Miasta. Czy ktoś z radnych w tym 
punkcie porządku obrad chciał jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym, zgodnie 
z moją wcześniejszą zapowiedzią, o zabranie głosu proszę mieszkańców naszego miasta. 
Jako pierwszy Pan Czesław Tarkawian w sprawie drogi do garaży przy ulicy Pileckiego. 
Czesław Tarkawian – mieszkaniec – dzień dobry Państwu. Moje nazwisko Tarkawian 
Czesław. To jest bardzo ładne nazwisko, ormiańskie. Wywodzi się z waleczności 
i nieustępowania. To tak na wstępie. Natomiast mam kilka punktów odnośnie, naszych garaży, 
które znajdują się na ulicy Pileckiego, Sosabowskiego. Tam jest 96 garaży. Miasto uważa, że 
mamy drogę, ale to nie wygląda na drogę, tylko jak dziury. Szkoda, że słaby deszcz popadał 
w tym roku. Na wiosnę dość obficie było. Pan Kochanowski widział zresztą i miasto nalega od 
nas aby płacić za służebność. Mówię jak wszyscy, podatki musimy płacić uczciwie, nie ulega 
to wątpliwości, ale w zamian za to musimy coś otrzymać. To już trwa dokładnie 4 lata, bo przez 
4 lata robiłem budżet obywatelski. Za każdym razem zbywany byłem przez kochane nasze 
pieski, ale to jest już inna bajka. Następne pytanie. Koszty inwestycji, całego przedsięwzięcia 
na dzień dzisiejszy przy tych cenach to jest 100.000 zł za 15 arów, aby wyrównać drogę. 
Drogę, ścieżkę jak to nazywają wszyscy, z której będą korzystać wszyscy mieszkańcy. Nie 
tylko my garażowicze, ale wszyscy. I działkowcy, i mieszkańcy, wszyscy. Następne pytanie 
jest takie. Dlaczego miasto nie potrafi ściągnąć należności od Gorzowskiego Funduszu 
Kapitałowego tylko przenosi służebność? Dobrze. Będziemy płacić, ale też trzeba ściągnąć od 
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tych gości, bo to tak nie może być. Następny punkt. Kiedy miasto jest gotowe do utwardzenia 
na stałe terenu? Tylko bez żadnych obiecanek. Takie proste pytanie od ludzi. I następne, 
ostatnie pytanie taka sugestia. Nie powiem w jakim pokoju byłem, ale jedna z Pań z Urzędu 
Miasta powiedziała do mnie, dała mi do zrozumienia, że wszystko mi przeszkadza. Nie od dziś 
wiadomo, że nie wszyscy pracownicy miasta sprawdzają się w wykonywaniu swojej pracy. 
Miasto zleca wykonywanie spraw, łatanie asfaltu w Gorzowie. Odbywa się to fatalnie, bo 
niektóre firmy, które to wykonują z oszczędności robią to byle jak. Nie jestem żadnym 
inspektorem, ale przez kilka lat pozwoliłem sobie zrobić kilka zdjęć. Płacimy wszyscy za te 
buble. Połatają drogę, za dwa tygodnie znów to samo. Znów płacimy podatki i w kółko to samo. 
Tak nie może być. Zapisałem sobie tutaj w skrócie jak się ma sprawa ulicy Sucharskiego koło 
szkoły nr 20. Zadałem pytanie Kierownikowi Administracji Spółdzielni Górczyn czyj to jest 
teren. Nikt nie chce mi odpowiedzieć. Mówią, że to jest teren prywatny. Dobrze. Niech ma, 
niech biznes ubija z miastem. Tylko, że tam ten prywaciarz, który jest, musi mieć porządek. 
W tej chwili jest dziki parking, jest pełno śmieci, nikt tego nie sprząta. Wstyd dla wszystkich. 
Niech przyjedzie ktoś znany do Gorzowa i niech taka delegacja przechodzi przez to miasto. 
To jest centrum Manhattanu. Wstyd, po prostu wstyd. Na co dzień tamtędy chodzę i powiem 
tak szczerze, że nasadziłbym celowo, pod przykryciem nocy, drzew takich, żeby on nigdy ich 
nie mógł wyrwać stamtąd. A wiecie Państwo jakie? Dęby, bym posadził, kilka dębów. Mam 
tyle pomysłów, że nie wyciąłby do końca życia, albo w zamian porządek w tym miejscu, a jak 
nie to miasto niech zabiera jemu, bo tak nie może być. Dlatego tu ta Pani powiedziała, że mnie 
wszystko przeszkadza. Jestem urodzonym społecznikiem. Nienawidzę bałaganu. Nienawidzę. 
To samo działkowcy robią bałagan, wszyscy robimy bałagan. Nie oszukujmy się. Jestem 
wędkarzem. 68 lat już mam prawie. Wstyd mi jest za miasto. Błotna- obrzydliwość. Ktoś robi 
piękną ławeczkę, ale co z tego jak tam jest bałagan? Kto to robi? My mieszkańcy. Nie powiem 
konkretnie po imieniu. Nie! Wszyscy robimy bałagan, bo nie zwracamy uwagi na to. Bo się 
boimy, bo jakieś RODO, inne rzeczy! Tak nie może być proszę Państwa. Mówicie o zieleni. 
Dobrze! Dbajmy o tą zieleń! Ale w jaki sposób? Kulturalny. Kochane pieski chodzą po ulicy, 
załatwiają swoje potrzeby. W dzień ludzie sprzątają oczywiście. Proszę przejść w nocy, 
zobaczyć co się dzieje! To jest harmider dopiero w mieście. I na tym chciałbym zakończyć. 
Dziękuję serdecznie za uwagę. Myślę, że mój postulat, który jest odnośnie garaży i nie tylko, 
będzie jakoś odebrany pozytywnie, bo tak jak mówię, my garażaczowicze nie oddamy pola 
walki. Nie oddamy, będziemy walczyć o wszystko. 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając na te kilka pytań 
mieszkańca muszę się odwołać troszkę do historii, bo ten teren w całości był własnością spółki 
Gorzowski Fundusz Inwestycyjno-Kapitałowy. Faktycznie spółka była w bardzo kiepskiej 
kondycji finansowej i szukaliśmy rozwiązania jako miasto, żeby pomóc mieszkańcom 
i przejęliśmy od spółki wszystkie tereny komunikacyjne, czyli drogi wewnętrzne. Tam nie ma 
żadnych dróg publicznych. Są tylko drogi wewnętrzne, które służyły obsłudze budynków 
mieszkalnych i m. in. garaży. Jeśli chodzi o garaże położone właśnie gdzieś w pobliżu 
ul. Pileckiego, kończy się proces ustanawiania służebności. Ta służebność jest konieczna 
właśnie dla bezpieczeństwa mieszkańców. Po pierwsze, żeby mieli prawny dostęp do swoich 
garaży, żeby w przypadku, gdyby np. okazało się, że potrzebują zbyć garaż, żeby mogli to 
zrobić, bo w innym przypadku nieruchomość nie ma dostępu do drogi publicznej i notariusz 
odmówi sporządzenia aktu. Te służebności są symboliczne. To jest 50 zł rocznie i właśnie 
z tych środków staramy się w miarę porządkować ten teren na zgłoszenia mieszkańców. Tutaj 
Wydział Dróg stara się albo utwardzić to, albo uporządkować. Natomiast bądźmy szczerzy to 
są jednak mimo wszystko małe środki, które możemy zainwestować w ten teren. Nie wszystkie 
garaże jeszcze mają służebność, ale ten proces idzie bardzo dobrze. Zdaje się, że na około 
100 właścicieli garaży, tylko jeszcze pięciu właścicieli nie ma uregulowanego prawa. Jak tylko 
uregulujemy wszystkie prawa to oczywiście zawsze też jest możliwość i to też podkreślaliśmy, 
możliwość złożenia wniosku do budżetu obywatelskiego. Zresztą Pan chyba składał wniosek 
z tego co pamiętam. Budżet obywatelski oczywiście rządzi się takimi prawami, że albo trzeba 
się porozumieć, albo wygrać projekt. Także życzę dużo determinacji, w zakresie możliwości 
utwardzenia tego terenu. Jak tylko będziemy dysponowali oczywiście większymi środkami to 
jest to możliwe. Natomiast służebność dostępu do drogi koniecznej wiąże się również 
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z obowiązkiem ponoszenia kosztów na urządzenie. Także się nie uchylamy, oczywiście 
pomożemy w zagospodarowaniu tego terenu, natomiast tutaj dużo leży po stronie właścicieli 
garaży. 
Krzysztof Kochanowski – miałem okazję wizytować w tym terenie i widziałam jak to wszystko 
wygląda. Ten problem rzeczywiście jest złożony i zgadzam się tutaj, że to nie jest taka prosta 
sprawa. Natomiast dojazd do tych garaży to nie tylko te ścieżki lokalne wokół garażu, ale 
również ulica Okulickiego. To jest droga publiczna i ta droga jest częściowo położona z płyt, 
natomiast w dalszej części to jest tzw. szutrówka- dziurawa. Tam dojechać jest naprawdę 
bardzo ciężko, a na co dzień właśnie właściciele tych garaży muszą się z tym borykać. 
W związku z tym oczywiście sprawa samych garaży, rzeczywiście wymaga pewnego czasu. 
Natomiast ulica Okulickiego, można ją już dzisiaj poprawić, tym bardziej, że pisałem już kilka 
interpelacji w tej sprawie, bo nie tylko właściciele garaży się do mnie zwracali, ale również 
i mieszkańcy pobliskich bloków. Tam istnieje zabudowa wielorodzinna i to też mieszkańcy tych 
właśnie zabudów korzystają na co dzień z ulicy Okulickiego. Także moja prośba jest taka, żeby 
też się zająć tą ulicą Okulickiego. Natomiast jeżeli chodzi o same garaże, dzisiaj tam 
mieszkańcy mają naprawdę duży problem. Wcześniejsze prace, które polegały na tym, że była 
nawożona ziemia, jakiś grys itd., to wszystko spodobało, że dzisiaj są tam górki i w momencie, 
kiedy pada deszcz to wszystko spływa właścicielom do garaży. Dzisiaj niewiele trzeba, żeby 
chociaż uniknąć ryzyka zalewania garaży poprzez właśnie to, że ktoś tam pojedzie spychem 
i wyrówna tą drogę i będzie ten problem zażegnany. Natomiast jeżeli chodzi o całość 
inwestycji, to tutaj trzeba się zgodzić jednoznacznie, że mieszkańcy wnoszą duże opłaty 
z tytułu służebności, a oprócz tego płacą też podatki roczne od garaży. Więc taka inwestycja 
jak najbardziej tutaj się należy i zwracam się do Prezydenta z prośbą, aby tym tematem jak 
najbardziej się zająć. 
Jan Kaczanowski – udzielam głosu Panu Łukaszowi Grzesiakowi. Bardzo proszę Panie 
Łukaszu. Wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Łukasz Grzesiak – mieszkaniec – występuję w imieniu mieszkańców, bo jak pewnie już 
wszyscy wiedzą idzie w Gorzowie petycja w sprawie podwyżek cen ciepła. Jak Państwo 
widzicie chodzi tutaj o zobrazowanie pewnych rzeczy, dlaczego się ta czara goryczy przelała. 
O ile pewien pułap podwyżek, mówię jako ekonomista był oczywiście uzasadniony, kiedy 
staliśmy przed okresem zimowym, nikt w Europie nie wiedział w jakim kierunku to wszystko 
się potoczy. Ale ta ostatnia zapowiedź podwyżki przelała tę czarę goryczy. Muszę powiedzieć, 
że musiałem tą informację prasową PGE jako doktor nauk ekonomicznych czytać 3 razy, żeby 
zrozumieć co mi chce PGE przekazać. Otóż PGE mi chce przekazać, że musi, ta ustawa 
odnosi się do września 2022, nie do stycznia 2022, ale do września 2022, czyli do momentu, 
w którym 27 września mamy wybuch na Nord Stream 1, jest pik, ceny w Europie szaleją, mamy 
przelicznik do megawata energii osiągający 339 € za 1 megawat energii. Dzisiaj mamy 37 €, 
czyli ponad 1000 % mniej. To jest propozycja, ponieważ usłyszeliśmy w komunikacie, że 
trzeba podnieść ceny o 16%, żeby dostać rekompensatę. Państwowe przedsiębiorstwo, 
podkreślam, bo nie oszukujmy się, nie jest to przedsiębiorstwo prywatne, bo gdyby było 
prywatne to jedynym kryterium jest zysk netto oczywiście, to się uczy studentów na pierwszym 
roku, ale państwowe przedsiębiorstwo chce skorzystać z tarczy, czyli przetransferowania 
środków z budżetu centralnego na ten cel w ten sposób oczywiście. To znaczy, że dzisiaj 
mieszkańcy tych podwyżek nie zobaczą, bo działa tarcza, ale każdy kto jest ekonomistą 
bardzo dobrze wie, że tarcza w perspektywie czasu jest niemożliwa do utrzymania. Będzie to 
oznaczało wzrost cen. Pewnie się dowiemy tego w okresie sezonu jesiennego i co jest istotne, 
mamy dwa wykresy – załącznik nr 7 do protokołu. Jeden jest liczony euro do 
megawatogodziny, drugi do jednostki, którą mamy w systemie anglosaskim - odpowiednik 
naszego wata. Widzimy, że trend jest idealnie taki sam. Cena jest ustawiona na wrzesień, 
w piku, 1000% więcej niż dzisiaj i to właśnie od tego, bo to trzeba mieć świadomość, bo za 
chwilę usłyszymy, że będą kolejne podwyżki w związku ze zmianą polityki klimatycznej Unii, 
ale te kolejne podwyżki będą liczone od piku we wrześniu 2022, a nie o dzisiejszej sytuacji. 
Także to o takiej skali podwyżek mówimy, przy czym argument o emisji uprawnień jest 
chybiony, bo cena tej emisji jest podobna jak macie Państwo w styczniu, lutym 2022, czyli 
okresie przed wojną dyktatora na Kremlu i tak samo kurs euro do złotówki. Ale oczywiście 
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powrót do ceny w styczniu 2022 jest niemożliwy, bo mamy pewne obiektywne kryteria 
związane np. ze skumulowaną inflacją za 2 lata, to jest ok. 35% licząc procentem składanym, 
a także np. wzrost pensji minimalnych. Ale Szanowni Państwo to jest przedsiębiorstwo 
publiczne. To się w ogóle nie broni w ten sposób i oczywiście jest prawdą, że dzisiaj 
mieszkańcy tego nie odczują, ale odczują skumulowany wzrost w jakiejś tam perspektywie. 
Poza tym jeszcze zwracam uwagę, że w grudniu 2022 jest bardzo ważne wydarzenie. Otóż 
cała Europa podejmuje decyzję o cenach maksymalnych i one są ustawione na pułapie 180 € 
za megawatogodzinę. To oznacza mówiąc prostym językiem, że cena w Europie za gaz nigdy 
nie osiągnie pułapu piku we wrześniu 2022, czyli 339 €. W związku z tym cena nigdy nie 
wzrośnie powyżej 180 €. Natomiast nam się proponuje ustawienie ceny, bo jak każdy monopol 
ma swoje koszty, nikt nie jest w stanie kosztów monopolu zweryfikować nigdy, na pik 
wrześniowy. Oznacza to ni mniej, ni więcej właśnie taką sytuację w tej chwili na rynku. Mogę 
powiedzieć, że petycję podpisało do tej pory 1200 osób, ale proszę się do tej liczby nie 
przywiązywać, ma ona charakter symboliczny, a nie reprezentatywny. Dostaje bardzo dużo 
próśb, żeby się przejść wręcz po wieżowcach i po blokach, a to jest oczywiście technicznie 
niemożliwe. Chcemy złożyć petycję. Chcemy, aby Rada zajęła tutaj też stanowisko w tej 
kwestii nie godząc się na to. Będziemy chcieli też, żeby spółdzielnie zabrały głos w tej kwestii 
i mamy taką tutaj do Prezydenta prośbę, ponieważ uświadommy sobie w jakiej jesteśmy 
sytuacji. W gruncie rzeczy Sejmik Województwa nic nie może, Rada, bo ta petycja oczywiście 
nie jest skierowana do Rady, też nic nie może, mieszkańcy nic nie mogą. Ludzie porezygnowali 
z prywatnych kotłowni gdzieś na osiedlach i słusznie, z założeniem, że będzie to 
przedsiębiorstwo publiczne. Przedsiębiorstwo publiczne jest samo dla siebie, ma oddziały 
w miastach, a siedzibę w Warszawie i moja propozycja, którą tutaj chcę zaproponować jest 
taka, żeby ekwiwalentem, takim stanowiskiem, bo wiem, że Gorzów jest członkiem tego 
gremium, postawić sprawę na poziomie Związku Miast Polskich. Bardzo bym prosił w imieniu 
mieszkańców, żeby to rozważyć, ponieważ dopiero to zmusi siedzibę spółki w Warszawie, aby 
interweniować. To jest sytuacja, którą dzisiaj mamy nie do przyjęcia i chcę jeszcze jedną rzecz 
powiedzieć już na sam koniec, że to też nie jest tak w związku z polityką klimatyczną, że teraz 
będzie znowu jakieś 100% przerzucanie kosztów na mieszkańców. Chcę powiedzieć, że jest 
na przykład w takim dokumencie w ramach programu Next Generation EU, czyli w Polskim 
KPO działanie B111. I to działanie to jest ok. 5 mld € na takie rzeczy jak elektrociepłownia 
i inne rzeczy, dostosowanie do nowych wymagań. W związku z tym to też najpierw 
wymagałoby, zanim się ludziom przedstawi koszty, jakichś działań w tej kwestii. Monopol ma 
to do siebie, że lubi koszty przerzucać. Nikt nie jest w stanie tych kosztów zweryfikować tak 
naprawdę i najprościej jest jak w każdym monopolu podnieść cenę. Mieszkańcy Gorzowa są 
zakładnikami, bo z ciepła zrezygnować nie mogą, wiadomo, że będą płacić w takiej sytuacji. 
Dziękuję bardzo za przestawienie tej petycji. Jeszcze raz proszę o postawienie tego na 
Związku Miast Polskich.  
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – tutaj do wnioskodawcy chciałbym odpowiedzieć, że 
oczywiście ten wniosek jak najbardziej trafi na obrady Związku Miast Polskich. My jako miasto 
jesteśmy w jeszcze gorszej sytuacji, ponieważ my, a szczególnie nasze spółki m. in. Słowianka 
nie są objęte tarczą, więc my dostaliśmy od razu po głowie. Doskonale to rozumiemy i bez 
dwóch zdań Państwa petycja, jeżeli Państwo nam ją również przekażecie to przekażemy na 
Związek Miast Polskich, bo takie rozmowy na związku już się toczą. Natomiast dzięki za 
inicjatywę, bo doskonale rozumiemy sytuację. 
Jan Kaczanowski – udzielam głosu Panu Grzegorzowi Jewsiewickiemu. Bardzo proszę Panie 
Grzegorzu. Wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Grzegorz Jawsiewicki – mieszkaniec – ja w tej sprawie co mój przedmówca. Też jestem 
wkurzonym mieszkańcem. Nie jestem tak bardzo przygotowany jak Pan przede mną, ale 
chciałem się zapytać co miasto może zrobić lub co zrobiło, czy ma jakiś plan, jeżeli energetyka 
podniesie o 100%, o 200% tą cenę? Czy jest już jakiś plan na to? Też chciałem się zapytać 
o to jak to jest możliwe, że ogrzewanie takie dla wszystkich wspólne, jest droższe niż 
indywidualne? Teraz mój sąsiad, on nie podłączył się do miejskiego ogrzewania. Ma 
dwufunkcyjny piec gazowy, płaci 2 razy mniej rocznie niż ja. Czy jest jakiś plan? Czy coś 
właśnie z tym będzie robione? Nie wiedziałem, że też będzie przedmówca taki na tej zasadzie, 
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ale chciałbym też złożyć pismo do was o takie, wyjaśnienie na piśmie, jakąś informację na ten 
temat. 
Jacek Wójcicki – muszę od razu odpowiedzieć, że tak jak przedmówca, jak p. Łukasz 
powiedział, niestety, ale miasto samo nie jest władne, ani Rada Miasta, ani Prezydent Miasta 
nie mamy takiej możliwości, żebyśmy ingerowali w ceny. Trzeba pamiętać, że zawsze nad 
spółkami Skarbu Państwa jest regulator i to regulator powinien mieć tutaj pewne baczenie, ale 
regulator na te podwyżki pozwolił. Zobaczymy na ile nasze stanowisko i to co tutaj p. Łukasz 
mówił, stanowisko wspólne Związku Miast Polskich wzbudzi jakiekolwiek zainteresowanie, bo 
niestety obawiam się, że ten monopol spółek jest dosyć trudny do rozbicia.  
Jan Kaczanowski – bardzo serdecznie dziękuję za merytoryczny głos, tak ze strony Pana 
Łukasza, jak i ze strony Pana Grzegorza, ale wybrzmiała tutaj taka nutka, że Prezydent i Rada 
nic nie może. Z przykrością chciałbym stwierdzić, że akurat w tym temacie niestety niewiele 
możemy dlatego, iż te propozycje, które zostały przedłożone, a według mnie one są absolutnie 
racjonalne i w pełni zasadne, bo wielkość tych cen, oprócz tych indywidualnych, dotyczą 
większości mieszkańców naszego miasta. A mówiąc jeszcze bardziej prosto to 
elektrociepłownia nie podlega miastu, dlatego też za chwilę przejdziemy do punktu 4. porządku 
obrad i Rada Miasta może wyrazić swój pogląd właśnie w ten sposób jak zostało tutaj przed 
chwilą powiedziane. To wszystko z mojej strony. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś 
z Państwa chciał zabrać głos? Nie widzę zgłaszających się. Zamykam punkt 3. przyjętego 
porządku obrad. Przystępujemy do punktu czwartego. 
 
Ad.4 Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – chciałem poinformować, że zgodnie z pewnymi sugestiami zgłoszonymi 
przez radnych na ostatniej sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego pozwoliłem sobie 
zaproponować radnym propozycję stanowiska, które skierowałem, dokładnie 15 maja br., do 
radnych Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego i w oparciu o te konsultacje, taka jest treść 
tego stanowiska. Jeśli je przyjmiemy, a jestem przekonany, że tak, zostanie ono przesłane do 
właściwych, odpowiednich organów w naszym państwie, a także i tutaj do naszej 
elektrociepłowni. Otwieram dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
Maria Surmacz – chciałabym aby doprecyzował Pan do jakich organów zostanie to przesłane, 
bo powiedział Pan tak bardzo ogólnie. Bardzo bym prosiła o doprecyzowanie. 
Jan Kaczanowski – na pewno wyślemy do Premiera Rzeczypospolitej Polskiej i do Dyrektora 
Elektrociepłowni. Taka jest moja propozycja. Czy jeszcze w tym punkcie porządku obrad ktoś 
chciał z Państwa zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Jerzy Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Alicja Burdzińska, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (3) 
Marcin Kurczyna, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Przyjęte stanowisko Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu. 
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Ad.5 Sprawozdanie z realizacji inwestycji miejskich za I kwartał 2023 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji inwestycji miejskich za 
I kwartał 2023 roku, zostało radnym dostarczone i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Radosław Wróblewski – chciałbym tylko dopytać o inwestycje w Szkole Podstawowej nr 1, 
ponieważ jest to informacja za pierwszy kwartał i tutaj wymieniono sporo działań związanych 
właśnie z realizacją remontu SP1. Pojawia się kwestia nawet opracowania dokumentacji 
przetargowej na dostawę windy. Prosiłbym o informację, bo dzisiaj mamy już drugą połowę 
maja, więc trochę czasu upłynęło, na ile te zadania są realizowane zgodnie z przyjętymi 
harmonogramami i też czy nie pojawiły się jakieś okoliczności, które powodują, że te zadania 
będą opóźnione, a tym samym też będzie opóźniony termin zakończenia tej inwestycji. Tak 
jak wiemy, tak jak to Prezydent Szymankiewicz mówił, 1 września szkoła będzie czynna, nie 
w całości być może, ale jednak będzie czynna, ale w związku z tym mam pytanie o te dwie 
rzeczy. Czy te zadania, które są tutaj wymienione na koniec marca są realizowane zgodnie 
z przyjętym harmonogramem i czy pojawiły się jakieś inne niespodziewane okoliczności, które 
mogą zaburzyć realizację tegoż harmonogramu i terminowego oddania inwestycji? 
Piotr Wilczewski – jedno pytanie odnośnie Drogi Krajowej nr 22, bo ona tutaj widnieje, na 10 
maja, jako zakończona. Miała zakończyć się w tym miesiącu na ostatniej chyba sesji tutaj 
prezydent mówił. Pytanie kiedy jest nowy termin zakończenia tej inwestycji? Kiedy możemy 
spodziewać się, że tramwaje przejadą tą drogą? Czy będziemy czekali do urodzin miasta? 
Czy to będzie szybciej wykonane? 
Jacek Szymankiewicz – odpowiadając na pytania dotyczące SP1 i DK22. Jeśli chodzi 
o harmonogram prac w SP1, on jest niezagrożony, on jest realizowany. Nie mamy w tej chwili, 
tutaj już płynnie przechodząc do pytania drugiego, żadnych sygnałów o zagrożeniu tego 
terminu, który podawałem, czyli że 1 września szkoła rozpocznie funkcjonowanie. Przypomnę 
tylko, że wspominałem również o tym, że pewne prace będą prowadzone w trakcie działalności 
szkoły. To będą prace związane z dachem. W tej chwili wykonawca skupia się na oddaniu 
pomieszczeń szkoły i na pracach związanych z zagospodarowaniem terenu i pracach 
zewnętrznych. Natomiast faktycznie jest osobny przetarg, tak jak Radny zauważył, na dostawę 
windy, ale jest to poza tym wykonawcą. Przygotowany i zrealizowany został szyb windowy 
z całym dostępem. Montaż windy będzie osobnym zamówieniem, stąd jest zlecony 
w przetargu jako osobne zadanie. Odpowiadając na pytanie w sprawie Drogi Krajowej 22. 
Termin, który wynikał z aneksu to jest 10 maja. W tej chwili wykonawca realizuje już prace po 
terminie. Oczywiście im szybciej zakończy tym lepiej dla nas wszystkich i dla niego również 
dlatego, że za każdy dzień przestoju poza terminem są naliczane kary umowne. 10 maja to 
był ten termin kontraktowy, który wynikał z przedłużenia, z okoliczności obiektywnych, które 
musieliśmy uwzględnić przy realizacji tej inwestycji. 
Jan Kaczanowski – czy jeszcze ktoś z Państwa chciał zabrać głos w tym punkcie porządku 
obrad? Nie widzę zgłaszających się. Zamykam dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
Proponuję zapis w protokole dzisiejszej sesji, że Rada Miasta przyjmuje do wiadomości 
sprawozdanie z realizacji inwestycji miejskich za I kwartał 2023 roku. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6 Informacja na temat utrzymania zieleni miejskiej. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że zgodnie z wnioskiem Prezydenta, informacja zostanie 
przekazana ustnie. Proszę o wprowadzenie do tegoż punktu Dyrektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej i Transportu Publicznego, Agnieszkę Kuźbę, następnie Prezesa Spółki INNEKO 
RCS, Artura Pankowskiego. 
Agnieszka Kuźba – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Transportu Publicznego – 
zasoby zieleni miejskiej zarządzane są przez Wydział Gospodarki Komunalnej i Transportu 
Publicznego i są to parki, skwery, zieleńce, zieleń przyuliczna. Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowej ma w swoim zakresie otoczenie budynków mieszkalnych, placówki szkolno-
wychowawcze, tereny szkół, przedszkoli i żłobków. Pozostałe tereny zieleni w granicach 
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administracyjnych miasta utrzymywane są przez ich właścicieli lub użytkowników, na przykład 
spółdzielnie mieszkaniowe, wspólnoty mieszkaniowe, podmioty prywatne. Urząd Miasta 
zajmuje się utrzymaniem zieleni miejskiej na łącznym obszarze ponad 220 ha. W tym trawniki 
200 ha, krzewy 100.000 m2, żywopłoty 20.000 m2, różanki 3.500 m2, byliny blisko 12.000 m2. 
Systemowe podejście do utrzymania zieleni miejskiej od kilku lat ulega sukcesywnym 
zmianom, które są wynikiem m. in. bieżącej wymiany informacji między urzędem, 
a mieszkańcami. Jednym z elementów takiej wymiany były konsultacje społeczne 
przeprowadzone z udziałem mieszkańców w 2021 roku. Wnioski z tych konsultacji m. in. 
dotyczące sposobu koszenia terenów trawiastych wdrażane są do realizacji. W 2022 roku 
przedstawiciele Urzędu Miasta uczestniczyli w projekcie opracowania standardów utrzymania 
zieleni prowadzonym przez Fundację Sędzimira. Przygotowane standardy zostały 
przeanalizowane, a następnie wybrane ich rozwiązania wdrożone do udzielanych obecnie, czy 
udzielonych postępowań w zakresie utrzymania zieleni. Te obszary w ramach standardów to 
m. in. podlewanie roślin, krotność, ilość wody oraz w zakresie koszenia trawników, m. in. 
w zakresie wysokości koszenia. Posłużyły one do dopracowania zakresów w ramach 
realizowanych usług. Jednocześnie od obecnego sezonu wegetacyjnego w ramach 
udzielonych przez wydział zamówień zobligowano wszystkich wykonawców realizujących 
cięcia drzew do przestrzegania standardów branżowych opracowanych w tym zakresie przez 
Fundację Ekorozwoju. Standardy te stanowią jeden z elementów specyfikacji warunków 
zamówienia. Zieleń miejska utrzymywana jest w różnej specyfice w zależności od swojej 
lokalizacji, ekspozycji oraz częstotliwości użytkowania przez mieszkańców. W najwyższym 
standardzie utrzymywane jest centrum miasta wraz z Parkiem Wiosny Ludów, gdzie koszenie 
i inne zabiegi pielęgnacyjne realizowane są z największą częstotliwością w skali roku. Na 
pozostałych terenach miejskich zakres utrzymania i częstotliwość tych zabiegów realizowana 
jest w mniejszym nasileniu przede wszystkim w oparciu o możliwości finansowe miasta przy 
jednoczesnym zróżnicowaniu ilości tych zabiegów na terenach uczęszczanych przez 
mieszkańców, czyli parki, skwery oraz tych o mniejszym nasileniu użytkowania. Założenia, 
które mamy przyjęte w zakresie zabiegów pielęgnacyjnych są następujące. Koszenie 
trawników w centrum na bieżąco, na skwerach oraz w tzw. zieleni przyulicznej, ograniczono 
natomiast koszenia na Błoniach Nadwarciańskich, koszenie trawników pozostałych terenów 
średnio 4-5 krotności, w najbliższym sąsiedztwie dróg i placów zabaw raz, dwa razy w roku 
maksymalnie, jeżeli chodzi o skarpy. Podane krotności wskazują średnią liczbę zabiegów na 
ogólnej powierzchni terenów trawiastych objętych zabiegiem. Realizowana jest zasada 
maksymalnego ograniczenia koszeń w miejscach, gdzie jest to możliwe, czyli skarpy, szerokie 
pasy między jezdniowe czy duże połacie trawiaste w parkach. Tutaj zabiegi koszenia odbywają 
się dwu, trzykrotnie w rozliczeniu średniorocznym. Ma to na celu zmniejszenie strat wody oraz 
samoistne założenie terenów o charakterze łąkowym. Kontynuacja wprowadzonej w 2020 roku 
reguły pozwala stwierdzić, że w wielu miejscach przestrzeni miejskiej jest to jeden 
z najlepszych i najtańszych sposobów wprowadzania bioróżnorodności ekologicznej. Wynika 
to z faktu, iż odbywa się to bez większej ingerencji w strukturę biologicznie czynną, bowiem 
do skutecznego założenia łąk kwietnych wymagane jest usunięcie obecnie rosnącej 
roślinności oraz niejednokrotnie zastosowanie okresowego podlewania. W odniesieniu do 
cięcia krzewów, w żywopłotach wykonywane są średnio trzykrotnie w sezonie. W skupinach 
jest to 1-krotność. Odchwaszczanie krzewów w żywopłotach średnio 1-krotność. W skupinach 
do 2 razy w ciągu roku. Z początkiem sezonu wegetacyjnego 2023 roku miasto rozpoczęło 
proces gruntownej, organizacyjnej i funkcjonalnej zmiany w zakresie utrzymania zieleni 
miejskiej. Od 1 kwietnia bieżącego roku znaczna część zasobów zieleni została powierzona 
do utrzymania i pielęgnacji spółce miejskiej INNEKO RCS. Umowa została zawarta na okres 
dwóch lat w formule tak zwanego in-house-u na podstawie ustawy Prawo Zamówień 
Publicznych. Takie działanie podyktowane jest doświadczeniem z ostatnich lat, w których 
utrzymanie i pielęgnacja zieleni realizowane były przez wykonawców wybieranych w przetargu 
nieograniczonym w trybie podstawowym. Specyfika takiej formuły wielość umów z różnymi 
wykonawcami generowała okresowe problemy w terminowości, jak i jakości realizowanych 
prac w odniesieniu do części utrzymywanych terenów. Jednocześnie na innych obszarach 
usług komunalnych zbierano pozytywne doświadczenia z realizacji zadań przez INNEKO 
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RCS, Spółka z o.o. Spółka Miejska INNEKO RCS od sierpnia 2017 roku zajmuje się 
kompleksowym, całorocznym utrzymaniem czystości dróg miejskich, a od marca 2021 roku 
świadczy usługi na rzecz miasta w zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów 
komunalnych z budynków Urzędu Miasta oraz cmentarzy komunalnych przy ulicy Żwirowej 
i Dobrej. Ponadto od czerwca 2022 roku zajmuje się utrzymaniem na terenach poza centrum 
miasta czystości i porządku w komunikacji miejskiej, koszy ulicznych, ścieżek rowerowych 
i chodników w okresie letnim oraz utrzymaniem ogólnodostępnych szaletów na terenie całego 
miasta. Po zmianie podmiotowej formuły organizacyjnej utrzymania w realizacji wymienionych 
usług stwierdzono znaczną poprawę jakości, co pozwoliło podjąć decyzję o przekazywaniu 
INNEKO RCS, Spółka z o.o. kolejnych zakresów usług. Od dnia 1 kwietnia br. spółka miejska 
zajmuje się utrzymaniem zieleni i czystości w rejonie centrum, w Parku Wiosny Ludów, na 
skwerach, placach oraz zieleni przyulicznej, oraz w parkach: Kopernika, Górczyńskim, 750-
lecia i Słowiańskim wraz z Trasą Siedmiu Wzgórz. Na podstawie tego postępowania 
o udzielenie zamówienia spółce powierzono także do realizacji podlewanie wybranych roślin 
na terenie miasta, w tym blisko 1.000 sztuk drzew i 400 m2 krzewów. Ponadto spółka od tego 
roku zajmuje się utrzymaniem na terenie centrum czystości przystanków, chodników, ścieżek 
rowerowych, alejek, schodów terenowych. Zakres czynności zleconych spółce w ramach 
powyższych zadań został zwiększony w stosunku do wcześniej zawieranych umów o ilość, 
krotność podlewania roślin, koszenia, a także odchwaszczania ciągów na terenach zieleni. 
W kolejnych latach planuje się poszerzyć zakres usług realizowanych przez INNEKO RCS, 
Sp. z o. o. o pozostałe zasoby zieleni miejskiej, które do kwietnia 2024 roku utrzymywane będą 
przez wykonawców wybranych w drodze trybu podstawowego ustawy prawo zamówień 
publicznych. Chciałabym w tym miejscu poprosić Prezesa Spółki INNEKO RCS, Artura 
Pankowskiego o przedstawienie takiej wizualnej informacji na temat miesięcznych 
doświadczeń z utrzymania zieleni miejskiej właśnie w rozpoczętym sezonie wegetacyjnym. 
Artur Pankowski – Prezes Spółki Inneko RCS Sp. z o.o. – witam wszystkich zgromadzonych 
na dzisiejszej sesji Rady Miasta. Chciałbym dopełnić wypowiedzi dyrektor Agnieszki Kuźby 
i drogą wstępu chciałbym przedstawić czym w ogóle nasza spółka miejska się zajmuje i jaki 
zakres zadań realizuje – prezentacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Jeżeli chodzi 
o INNEKO RCS, Sp. z o.o. spółka powstała w 2017 roku i dbała od tego czasu tak naprawdę 
o czystość i przejezdność dróg miejskich. Warto tutaj zaznaczyć, że spółka INNEKO RCS jest 
spółką córką grupy kapitałowej INNEKO, czyli spółki INNEKO Sp. z o.o., której Prezesem 
Zarządu jest p. Łukasz Marcinkiewicz. I tak drogą dopowiedzenia, te wszystkie pojazdy, które 
oznaczone są logo zielonym to jest INNEKO Sp. z o.o., a logiem właśnie tym, które Państwo 
widzą, czyli logiem niebieskim to są pojazdy spółki INNEKO RCS. INNEKO RCS ma 
powierzony szereg zadań w zakresie in-hause-u. Spółka zajmuje się zimowym utrzymaniem 
dróg miejskich, zimowym i letnim utrzymaniem deptaków, letnim utrzymaniem wybranych 
ciągów pieszych i rowerowych poza centrum, odbiorem i wywozem odpadów komunalnych 
z nieruchomości Urzędu Miasta i cmentarzy komunalnych, odbiorem i wywozem odpadów 
z koszy ulicznych, całorocznym utrzymaniem szaletów miejskich, całorocznym utrzymaniem 
przystanków komunikacji miejskiej, kompleksowym utrzymaniem zieleni, czystości oraz akcji 
zima w regionie centrum. I tu warto zaznaczyć, że tak jak Pani Dyrektor wskazała, dodatkowo 
kompleksowo zajmujemy się utrzymaniem zieleni i nieczystości w parkach: Wiosny Ludów, 
Słowiańskim, 750-lecia Miasta, Górczyńskim, Kopernika. Także usługę spółka świadczy 
w zakresie podlewania wybranych roślin oraz naprawy małej infrastruktury głównie ławek we 
wskazanych wcześniej parkach. Jeżeli chodzi o stan kadrowy spółki, bo żeby usługę 
komunalną realizować, potrzebni są ludzie, tutaj spółka stawia na doświadczonych 
pracowników. Aktualnie spółka zatrudnia 78 pracowników i tak dla porównania przed 
przejęciem tych usług spółka średniorocznie zatrudniała 40, 48 pracowników. Dodatkowo, 
żeby usługę realizować to nie tylko ludzie, ale też i sprzęt. W skład taboru spółki wchodzą 
różnego rodzaju pojazdy specjalistyczne: zamiatarki uliczne, chodnikowe, polewaczki uliczne, 
fugo posypywarki, pojazdy ciężarowe, specjalistyczne ciągniki rolnicze, ładowarki, podnośniki 
koszowe oraz takie typowo narzędzia ręczne do realizacji usługi jak kosiarki spalinowe czy piły 
motorowe. Dla przykładu pokazuję Państwu tabor spółki utrzymania dróg, pierwsze zdjęcie 
u góry polewaczka uliczna, po prawej posypywarka, u dołu na zdjęciu ujęcie taboru zimowego 
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utrzymania dróg oraz zamiatarka uliczna. Tą usługę przejęliśmy od 1 kwietnia. Tak jak tutaj 
wspomnieliśmy od 1 kwietnia spółka musiała się dość mocno doposażyć w sprzęt 
specjalistyczny do utrzymania zieleni. Spółka zakupiła kosiarki, specjalistyczne ciągniki, 
przyczepy do podlewania, kosiarki samojezdne, podnośniki koszowe oraz ciągniki rolnicze ze 
specjalnym ogumieniem, które tutaj było wskazane w opisie przedmiotu zamówienia, czyli 
ogumienie nie typowo rolnicze, ale ogumienie typu tour, więc to jest taka nowość. W związku 
z tym, że ten pierwszy miesiąc usługi za nami, a już zaraz dwa miesiące, chciałbym Państwu 
przedstawić mniej więcej jak ta usługa jest realizowana i chciałbym się skupić tutaj na tej 
usłudze nowej, czyli na utrzymaniu zieleni. Na kolejnych slajdach będę chciał przedstawić 
Państwu efekty naszej pracy i też zachęcam radnych jak i mieszkańców do odwiedzenia tych 
miejsc i oceny. Może Państwo będą oczywiście mieli jakieś uwagi to chętnie każdą uwagę 
przyjmiemy i będziemy starać się tą usługę realizować w należyty sposób. W pierwszym rzucie 
zajęliśmy się skwerem przy Urzędzie Stanu Cywilnego na Kazimierza Wielkiego z uwagi na 
taką reprezentacyjną jego wartość i tutaj kompleksowo tą zielenią się zajęliśmy: cięliśmy 
różanki, odrosty drzew, odchwaszczaliśmy te różanki i naprawiliśmy ścieżki, zabezpieczaliśmy 
różnego rodzaju elementy uszkodzonej małej architektury, myliśmy wysoko ciśnieniowo alejki, 
murki, uzupełniliśmy korę w rabatach oraz wykonaliśmy koszenie połaci w ramach 
harmonogramu. Tutaj mają Państwo pokazane zdjęcia przed i po tej realizacji, więc mogą 
Państwo sami wyciągnąć wnioski. Dodatkowo też realizowaliśmy kompleksową usługę 
w Parku Kopernika. Kompleksowo utrzymujemy czystość w parku, czyli najpierw zajęliśmy się 
uprzątnięciem zalegających odpadów w tym parku, umyliśmy ławki, odkryliśmy obrzeża 
miasteczka ruchu drogowego, zamietliśmy mechanicznie alejki utwardzone, odtworzyliśmy 
część jakby nawierzchni miasteczka ruchu drogowego, czyściliśmy obrzeża wybranych alejek 
ziemnych, odchwaściliśmy lapidarium i wykosiliśmy połacie traw zgodnie z harmonogramem 
i tutaj są też zdjęcia przed i po. To jest miasteczko ruchu drogowego. Tutaj na kolejnych 
zdjęciach są alejki ziemne oraz lapidarium. Przechadzając się też nową ścieżką nad Kłodawką 
jest takie przejście podziemne pod Aleją Księdza Witolda Andrzejewskiego i odchwaszczone 
zostały tutaj kamienie, które utwardzają tą skarpę i umacniają. Też mają Państwo zdjęcie przed 
i po. Jeżeli chodzi o Park 750-lecia Miasta, to ten park jest w pełni zakończony jeżeli chodzi 
o utrzymanie zieleni oraz infrastruktury, kompleksowo zajęliśmy się utrzymaniem czystości. 
Tak jak tutaj wcześniej mówiłem usunęliśmy wszystkie odpady. Zostały podcięte róże, młode 
drzewa, wypielone zostały różanki, odkryte zostały obrzeża z kostki granitowej oraz 
z częściowym ich odtworzeniem. Zostały pomalowane ławki, tam, gdzie trzeba było zostały 
wymienione deski. Zostały pomalowane pergole. Odchwaszczone, zostało sąsiedztwo i replika 
starej drogi, została ona też zamieciona oraz zostały wykoszone połacie traw wskazane do 
koszenia według harmonogramu. Tutaj też mają Państwo zdjęcie przed i po, ujęcie na całość 
parku i stan zastany- te cztery zdjęcia po lewej oraz po prawej stronie zdjęcie zrealizowanej 
usługi. Jeżeli chodzi o Park Wiosny Ludów, to on jest w miejscu bardzo reprezentacyjnym, 
w ścisłym centrum. Też tutaj we wstępnej realizacji usługi zostały usunięte wszystkie odpady, 
które zalegały, przycięto i wypielono krzewy, różanki, odkryto lampy takie usytuowane w ziemi, 
wymyto ławki, kompleksowo utrzymujemy ogród angielski, zamiatamy cyklicznie według 
harmonogramu alejki utwardzone, myjemy te alejki, tarasy, schody. Dodatkowo w związku 
z aktami wandalizmu odtworzone zostały wyrwane uprzednio tablice z nazwami gatunków róż 
oraz cyklicznie kosimy połacie według harmonogramu. To akurat jest zdjęcie Parku Róż już 
po naszej usłudze, ale na kolejnych slajdach chciałbym przedstawić Państwu jak to wyglądało 
i jak wygląda to obecnie. W sąsiedztwie Parku Róż znajduje się Skwer Wolności. Tak samo 
jak w Parku Róż wszystkie krzewy, drzewa młode zostały sukcesywnie odchwaszczone, 
poprzycinane, zostały umyte ławki, zamiatamy mechanicznie oraz tam, gdzie jest, są miejsca 
trudno dostępne, też i ekipy mobilne, ręczne wchodzą do akcji i te alejki zamiatamy. 
Dodatkowo kosimy połacie tego skweru według harmonogramu. Tu zdjęcie jednego z miejsc 
na tym Skwerze Wolności ukazujące efekt pracy przed i po. Dodatkowo w ścisłym centrum 
mamy taki skwer bezpośrednio przylegający do Parku Róż, to jest skwer przy ulicy Strzeleckiej. 
Również jakby została ta usługa tam kompleksowo wykonana. Przycięto krzewy, zostały one 
wypielone, wymyto ławki, zamieciono wszystkie ciągi piesze i wykoszono według 
harmonogramu połacie traw. Tu zdjęcie ukazuje skwer przed i po, jeżeli chodzi o nawierzchnię 
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twardą przy samym krawężniku jezdni przy ulicy Strzeleckiej. Kompleksowo zajęliśmy się 
utrzymaniem czystości w Parku Słowiańskim i dodatkowo tutaj została w pełni wykonana 
naprawa małej architektury, oraz najbardziej uszkodzonych alejek ziemnych. Usunięto 
w sąsiedztwie tych alejek różnego rodzaju wystające elementy starych, nieczynnych już 
urządzeń dawnej siłowni. Poprzestawialiśmy te elementy tych siłowni, które dało się jeszcze 
wykorzystać i zostały one odmalowane. Wszystkie ławki w Parku Słowiańskim w dolnej i górnej 
części zostały również pomalowane. W górnej części parku została wyrównana polana, 
zamiecione zostały wszystkie ciągi utwardzone. Tu zdjęcie Parku Słowińskiego również po 
realizacji naszej usługi, a w trakcie realizacji przed i po będzie na kolejnym slajdzie, więc tutaj 
po lewej stronie widać jak było, a jak jest teraz. To jest wejście od ulicy Marcinkowskiego, czyli 
wejście od pętli autobusowej, a tutaj jest akurat ta część parku na zdjęciach od strony ulicy 
Żwirowej, czyli przy Placu Cyrkowym. Dodatkowo w związku z tym, że wcześniej 
zajmowaliśmy się utrzymaniem całorocznym deptaka, ale nie mieliśmy w swoim zakresie 
utrzymania zieleni na tym deptaku, teraz zajęliśmy się tym miejscem reprezentacyjnym 
również pod kątem zieleni. Odchwaściliśmy wszystkie misy, wysypaliśmy je korą, wymyliśmy 
wysokociśnieniowo małą architekturę, odchwaściliśmy nawierzchnię kostki brukowej 
i wykosiliśmy skwery. To akurat jest realizacja w zakresie odchwaszczenia miejsc i wysypania 
ich korą. Dodatkowo miejscem reprezentacyjnym w naszym mieście jest ulica Jagiełły i skwery 
przy ulicy Jagiełły i tutaj też kompleksowo w ramach harmonogramu zostały wszystkie krzewy 
i byliny odchwaszczone. Tam, gdzie trzeba było uzupełniliśmy korę, wymyliśmy małą 
architekturę oraz dodatkowo odkryliśmy obrzeża na skwerze z cegły klinkierowej i wykosiliśmy 
połacie. I tu też Państwo mają w ujęciu przed i po skwer bezpośrednio przy łaźni. Dalej jest 
tutaj też zdjęcie, może już nie będę omawiał co zostało wykonane, ale zobaczą Państwo na 
zdjęciu Park Górczyński przed i po. Zostały też naprawione ławki w bezpośrednim sąsiedztwie 
fontanny. W drugim etapie będą naprawiane i malowane ławki w dalszej części parku. Tutaj 
też również jest ujęcie w Parku Górczyńskim przed i po- robót, które zostały zrealizowane. 
Dalej sąsiedztwo amfiteatru mogą Państwo ocenić przed i po. W kolejnych slajdach Skwer 
Malarzy, również kompleksowo zajęliśmy się zielenią i czystością na tym skwerze oraz 
terenami utwardzonymi nad Kłodawką. Zamiecione zostały mechanicznie i odchwaszczone, 
więc wygląda to tak jak tutaj na zdjęciach. Dodatkowo przeprowadzono w ramach budżetu, 
który ma spółka, remont dwóch szaletów w Parku 750-lecia i w Parku Kopernika. Wszystkie 
chodniki i nawierzchnie twarde w ścisłym centrum zostały odchwaszczone i pozamiatane 
mechanicznie. Też tutaj akurat dla przykładu tereny przy ulicy Orląt Lwowskich oraz Trasa 
Siedmiu Wzgórz, dotychczas nieobjęta usługą. Od pierwszego kwietnia przejęliśmy też tą 
usługę na Trasie Siedmiu Wzgórz. Została ona uporządkowana, tereny w sąsiedztwie ścieżki 
zostały wykoszone, zostały odkryte krawężniki, odchwaszczona została ta nawierzchnia 
ścieżki mineralnej. Dodatkowo na kolejnym slajdzie znaleźliśmy taką infrastrukturę po wojsku. 
Zostały tam przycięte drzewa i odsłonięta została ta infrastruktura. Dodatkowo wysypana korą 
została taka mała polanka i postawione budki dla owadów. Poza tym zakresem usług spółka 
realizuje szereg zadań z zakresu utrzymania przystanków komunikacji miejskiej, cyklicznego 
ich mycia, zamiatania mechanicznego ciągów pieszych, koszenia cyklicznego połaci, 
odchwaszczania bylin, krzewów i traw. Dziękuję bardzo.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – mam tylko jedno krótkie sprostowanie, bo przejrzałam przetargi 
i tu dyr. Kuźba mówiła, że są dołączone standardy te czy z Sędzimira, czy z tej Fundacji 
Ekorozwoju. Otóż nie są. Jest to załącznik numer 44. Zasady ogólnych zabezpieczeń zieleni 
podczas prowadzenia robót budowlanych i tu jest 8 stron bardzo, bardzo uproszczonego 
tekstu, który nie zakłada nawet zakazu wykonywania robót ziemnych mechanicznie przy 
korzeniach drzew. Także tych standardów niestety nie ma nadal. 
Iwona Olek – Zastępca Prezydenta Miasta – najpierw się odniosę do uwagi radnej. Myślę, że 
tutaj pewne niezrozumienie nastąpiło. Pani Dyrektor mówiła o przetargach na utrzymanie 
pielęgnacji zieleni, Pani, jak rozumiem, wskazuje przetargi na procesy inwestycyjne, czyli tutaj 
to jest inny temat. Nie był on przedmiotem tej prezentacji, tej informacji. Natomiast tylko 
króciutko powiem, że w ramach inwestycji, które będziemy teraz realizować, będziemy 
wprowadzać, pracujemy nad tym w ramach takiego wewnętrznego zespołu również nad 
karami umownymi. Myślę, że też mieszkańcy i Państwo macie możliwość zaobserwowania 
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zmian, które następują chociażby przy procesie inwestycyjnym dotyczącym Kosynierów 
Gdyńskich. Te drzewa są zabezpieczane tak, żeby faktycznie tutaj wszystko było 
w odpowiedni sposób prowadzone. Ale wracając do tematu pielęgnacji i utrzymania zieleni. 
Bardzo dziękuję za te szczegółowe informacje. Dziękuję Państwu za cierpliwość, bo informacji 
było sporo. Faktycznie myślę, że te 15 minut prezentacji, informacji na temat pielęgnacji zieleni 
nie jest czasem straconym. Przede wszystkim chcieliśmy Państwu pokazać, 
że systematycznie, sukcesywnie wprowadzamy kierunek, który sygnalizowaliśmy, o którym 
informowaliśmy mieszkańców. Zresztą jest on zgodny z postulatami z konsultacji zielonych. 
Z każdym rokiem będziemy pewne zakresy zadań przekazywać spółce INNEKO RCS, 
ponieważ mamy pozytywne doświadczenia w realizacji wcześniej powierzonych zadań i myślę, 
że zarówno Państwo, jak i mieszkańcy zauważają już te zmiany w przestrzeni. W mieście są 
widoczni pracownicy, firma działa sprawnie, reaguje na sygnały mieszkańców, więc w tym 
kierunku będziemy chcieli iść. 
Anna Kozak – jak jesteśmy już przy utrzymaniu zieleni miejskiej, to mam pytanie, ponieważ 
ostatnio wracałam ze Szczecina i od Ronda Małyszyńskiego do kolejnego ronda uschło nam 
33 sztuki drzew. Co się stało? 
Piotr Wilczewski – dziękuję bardzo za tą prezentację i z mojej strony chciałbym tylko 
podziękować i pochwalić działania spółki INNEKO, bo naprawdę widać znaczącą różnice 
w dbaniu o zieleń miejską, szczególnie w Parku 750-lecia i w Parku Gorczyńskim. Nagle się 
okazało, że te toalety miejskie potrafią być czyste, mogą być czyste i można o nie dbać, więc 
bardzo dziękuję i liczę, że tak w kolejnych latach również będzie ten poziom rósł coraz bardziej, 
coraz bardziej, ale i tak już teraz jest super, także bardzo dziękuję i tutaj też gratulacje, 
że w końcu poszliśmy do sądu z firmą, która nasadzała drzewa w Parku Kopernika, które 
uschły i cieszę się, że w końcu jest stanowcza reakcja miasta na takie traktowanie środków 
miejskich, które zostały na to wydatkowane. 
Sebastian Pieńkowski – ja się podwójnie cieszę, bo w 2015 r. zwołaliśmy, jako Klub Prawa 
i Sprawiedliwość, sesję na wniosek, gdzie mówiliśmy o zieleni, o tym, że miasto powinno 
zajmować się zielenią. Cieszę się, że to się zaczęło. Mam gorącą prośbę, jeśli to nie jest 
tajemnica jakaś, żeby tą prezentację przesłać radnym. Cieszę się, że Pani Prezydent się tym 
zajmuje, bo jest Pani otwarta na pomysły i wnioski i na pewno odniosę się do tej prezentacji 
i spróbuję pomóc. 
Alicja Burdzińska – mam tylko jedno pytanie. W jaki sposób, jaki regulamin jest mycia ławek 
na przykład w parkach tam, gdzie mieszkają ptaki? Czy to jest codzienne doglądanie, czy raz 
na tydzień, raz na miesiąc? Ciekawi mnie jak to technicznie wygląda, bo przepraszam, ale 
chyba mam pecha. 
Jacek Szymankiewicz – odpowiadając na pytanie radnej Kozak, ulica Myśliborska 
i przebudowa tej ulicy, w tym również nasadzenia jest to odpowiedzialność wykonawcy, więc 
mamy gwarancję na utrzymanie tej zieleni i oczywiście każdy przypadek, jeżeli któreś z drzew 
uschnie, na koszt wykonawcy, wykonawca musi je wymienić. 
Paulina Szymotowicz – właśnie miała bym pytanie do Prezydenta Szymankiewicza, ponieważ 
na tych konsultacjach w 2021 roku mieszkańcy, którzy brali udział, zwracali uwagę właśnie na 
ten problem usychających drzew po każdej inwestycji, że każdy wykonawca ma ten dwuletni 
okres gwarancji i dopiero na sam koniec tak naprawdę wymienia drzewa na nowe, nie dbając 
przez ten okres gwarancji o te, które już zostały nasadzone. Czy coś zostało zmienione po 
tamtych konsultacjach w umowach i jak wygląda to na ten moment? 
Jacek Szymankiewicz – rzeczywiście obserwowaliśmy podobne praktyki. Zdarza się. To nie 
jest reguła, ale zdarza się, że wykonawcy faktycznie przez ten okres, najczęściej dwuletni, nie 
wykonują pielęgnacji, dlatego teraz w nowych umowach wprowadzamy obowiązek 
pielęgnacyjny i on będzie weryfikowany. 
Alicja Burdzińska – przepraszam bardzo, ale na moje pytanie nikt nie odpowiedział. 
Artur Pankowski – jeżeli chodzi o parki, w których nasi pracownicy zajmują się utrzymaniem 
czystości, czyli Park Gorczyński, 750-lecia oraz Słowiański, ławki utrzymywane są codziennie, 
czyli codziennie ekipa te ławki z samego rana przemywa. Wiemy też, bo tutaj z doniesień 
medialnych wynika, że w Parku Róż ten problem powraca. Na bieżąco te ławki staramy się 
myć. 
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Jan Kaczanowski – czy jeszcze w tym punkcie porządku obrad ktoś chciał zabrać głos? 
Chciałbym bardzo serdecznie podziękować za szczegółowe informacje tak dyr. Agnieszce 
Kuźbie, jak i Prezesowi Pankowskiemu. Powiem tak od siebie, że naprawdę jestem 
człowiekiem, który nieustannie chodzi po naszym mieście i mogę stwierdzić i potwierdzić, 
że jest postęp w sprawie utrzymania czystości i utrzymania zieleni w naszym mieście 
w porównaniu do minionych lat. To jest wszystko z mojej strony. Zamykam dyskusję. 
Stwierdzam, że punkt został wyczerpany. Proponuję zapis w protokole dzisiejszej sesji, że 
Rada Miasta przyjmuje do wiadomości informację na temat utrzymania zieleni miejskiej. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.7 Sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 2022 rok. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z działalności zakładów budżetowych za 
2022 rok wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Poinformował 
również, że sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej przyjęła do 
wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju, natomiast sprawozdanie z działalności 
merytorycznej Ośrodka Sportu i Rekreacji przyjęła do wiadomości Komisja Kultury, Sportu 
i Promocji. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad, 
proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła do wiadomości sprawozdanie z działalności 
zakładów budżetowych za 2022 rok.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.8 Raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 2022: 

a) zapoznanie się z raportem o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 

Jan Kaczanowski – poinformował, że raport o stanie miasta Gorzowa Wielkopolskiego w roku 
2022 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Jako pierwszy zabierze 
głos Prezydent Jacek Wójcicki, bardzo proszę. 
Jacek Wójcicki – raport o stanie miasta za rok 2022 to taki dokument, w którym opisujemy 
bardzo szeroko wydarzenia, działania, które miały miejsce. Może rozpocznijmy od działań, 
które były podyktowane rzeczywistością, która nas dotknęła, czyli wojną. Bo rok 2022 
ewidentnie był rokiem dla nas bardzo trudnym, rokiem ogromnej pomocy humanitarnej, którą 
również gorzowianie nieśli Ukraińcom. Ta pomoc rozpoczęła się natychmiast i my w Gorzowie 
ją rozpoczęliśmy od pomocy, od zbiórek, od pomocy humanitarnej, która korytarzami 
humanitarnymi była transportowana bezpośrednio na linię frontu, również do naszego miasta 
partnerskiego Sumy. Tej pomocy było bardzo dużo wysłanej, ale również pomoc była tutaj na 
miejscu. Rozpoczęliśmy przyjmowanie uchodźców trochę później niż miasta leżące na 
wschodzie, ale ta pomoc była natychmiastowa i na bardzo szeroką skalę i tu chciałbym 
podziękować wszystkim Państwu, wszystkim radnym, naszym współpracownikom, ale też, 
a przede wszystkim gorzowianom za oferowaną pomoc i serce, bo wydawaliśmy ogromne 
ilości pomocy materialnej. Pomagaliśmy w nadawaniu numerów PESEL, w obsłudze 500+, 
w odnalezieniu się tak naprawdę w rzeczywistości, która była dla nich bardzo trudna i do tej 
pory jest. Gorzów stał się dla wielu Ukraińców domem. Tutaj na halach, wielu z Państwa 
pracowało na dyżurach, wielu z Państwa było z nami, pomagało, to był naprawdę bardzo 
trudny czas, ale gorzowianie wyjątkowo poradzili sobie, pokazali otwarte serca i za to 
serdecznie dziękuję. Ale to był też rok wielkich wyzwań takich bardziej naszych lokalnych. 
Spoglądam tutaj na Urząd Wojewódzki dlatego, że właśnie w ramach jednej z tarcz mieliśmy 
za zadanie dystrybuowanie węgla dla naszych mieszkańców w preferencyjnych cenach - trafiło 
do nich ponad 800 ton. Znowu przed samorządem postawiono zadanie, którego nikt nigdy nie 
realizował, ale tak jest i zawsze samorządowcy się trochę z tym spierają, ale najpierw trochę 
pomarudzą, a później tak zrobią i każdy Rząd o tym wie, że można samorządowi dać kolejne 
zadanie i nawet, jeżeli byłby to lot w kosmos, to myślę, że w ramach Związku Miast Polskich 
byśmy szybko jakąś rakietę zbudowali i polecieli. To było zadanie trochę bardziej przyziemne, 
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niemniej jednak bardzo szybko zorganizowane i dzięki sprawności pracy naszych wydziałów 
udało się to wsparcie w postaci węgla przekazać. Szanowni Państwo, rok 2022 to przede 
wszystkim zrealizowane inwestycje. Inwestycje drogowe, otwarta ulica Chrobrego, Słoneczna, 
Aleja Konstytucji, przebudowany drugi etap ulicy Spichrzowej. To również wiele mniejszych 
inwestycji takich jak przebudowa czy budowa nowych miejsc, rozbudowa cmentarza 
komunalnego, ale także bardzo cieszący nas, właściwie od wielu, wielu lat czekaliśmy na 
stadion lekkoatletyczny. Stadion, który daje nam ogromne możliwości. Już dzisiaj chcę 
Państwa zaprosić na 99. Mistrzostwa Polski w Lekkiej Atletyce, które odbędą się w lipcu. To ta 
inwestycja daje nam możliwości pokazania tej jakże silnej sportowej strony Gorzowa na arenie 
Polski i nie tylko. To będzie wyjątkowe wydarzenie i serdecznie zapraszam. Ale w dziedzinie 
edukacji też dużo się wydarzyło, bo otworzyliśmy, uruchomiliśmy zarówno halę CEZiB-u, jak 
i część warsztatową. W międzyczasie warto dodać, że jakby dopięliśmy już finalnie rozmowy 
dotyczące przejęcia Ogrodnika przez Ministerstwo Rolnictwa. To też jest dla nas bardzo ważne 
zadanie, ale też podpisaliśmy współpracę z Teslą, co jest taką zapowiedzią i też myślę, że 
bardzo dobrym sygnałem. To nie tylko Tesla, tych firm lokalnych jest bardzo dużo, ale Tesla 
była takim wyznacznikiem też kooperacji z bardzo dużym, światowym, globalnym podmiotem 
i nasi uczniowie te praktyki w Tesli rozpoczynają. Rok 2022 to w końcu 8 elektrycznych 
autobusów, zadanie za ponad 32 mln zł, to nie tylko autobusy, ale również, tak jak Państwo 
widzicie, stacja ładowania, to również przebudowa pętli na ulicy Marcinkowskiego. To wielkie 
wyzwanie i duży krok w przyszłość. Dla nas autobusy elektryczne na pewno są przyszłością. 
Wydaje nam się, że są elementem przejściowym, że technologia tak szybko się zmienia, że 
za kilka lat, my już w tej chwili o tym myślimy, już w tej chwili projektujemy komunikację na 
bazie autobusów wodorowych i to paliwo wodorowe będzie zdecydowanie dostępniejsze. 
Kolejnym krokiem oczywiście jeszcze zakupy autobusów elektrycznych, ale o wodorowych też 
już myślimy i też mam nadzieję, że niedługo do nas przyjadą. W 2022 roku przekazaliśmy 
informacje dlatego, że dostaliśmy zarówno decyzję środowiskową, jak i warunki zabudowy dla 
budowy farmy fotowoltaicznej, miejskiej farmy fotowoltaicznej o wielkość 250 MW. Również 
wystąpiliśmy o warunki przyłączenia łącznie z kwotą rezerwacyjną, bo to jest tak, że jak się 
występuje do Polskiej Sieci Elektroenergetycznych czy Enei to trzeba uiścić opłatę. Musieliśmy 
zapłacić ok. 6 mln zł - taka opłata rezerwacyjna za tą moc przyłączeniową, dlatego chciałem 
powiedzieć, że to nie jest czcza gadanina, to się realnie dzieje. Jesteśmy w tej chwili w fazie 
przygotowania analizy ekonomicznej dla projektu. Bardzo nas cieszą zapowiedzi zmian 
ustawowych dlatego, że dosłownie wydaje się, że jeszcze przed wakacjami dojdzie do zmiany 
prawa, w którym to będziemy mogli bezpośrednio sprzedawać energię elektryczną do 
odbiorców, co jeszcze bardziej urealnia tą inwestycję. Oczywiście ona będzie realizowana 
etapami, ale wszystko będzie zależne na początek od warunków jakie dostaniemy, warunków 
przyłączenia, a również od tego jakich odbiorców będziemy przełączać, bo to jest też bardzo 
ważna rzecz. Farma fotowoltaiczna jest dla nas też takim niebywałym magnesem 
w pozyskiwaniu inwestorów dlatego, że dzisiaj inwestorzy przede wszystkim patrzą na 
lokalizację, ale również na zieloną energię, bo ona nie tylko daje odbiór społeczny, ale również 
daje możliwość dyspozycji zielonymi certyfikatami. Kolejna sprawa to Gorzowski Ośrodek 
Technologiczny, który właśnie w 2022 roku wrócił do miasta. Wrócił do domu po wielu latach 
obecności w Stanowicach. GOT po pięknej przebudowie budynku wrócił do Gorzowa, wrócił 
do miasta i animuje dzisiaj rzeczywistość gospodarczo-naukową. To też wielkie wsparcie 
finansowe, bo 10 mln zł dofinansowania, a wartość zadania to ponad 12 mln zł. Ale tutaj warto 
też wspomnieć, że w 2022 roku udało nam się sprzedać chyba 13 z 15 działek przy ulicy Miłej 
i Dobrej. Tak naprawdę teraz jest przetarg na 2 ostatnie. Ta mikro strefa, o której mówiliśmy, 
która powstała tak niedawno przy ulicy Miłej już jest praktycznie sprzedana. Chyba 4 zakłady 
są już w trakcie budowy, kolejne są w fazie przygotowania. Rok 2022 to ogromne 
dofinansowania, które do Gorzowa spłynęły. Rekordowe, bo poczynając od Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej i internatu, tu już widzimy rozpoczęte prace przy Warszawskiej 
- to jest 30 mln zł. To również 30 mln zł na ul. Kosynierów Gdyńskich - to wielka sprawa. 
Kolejne 30 mln zł na pierwszy odcinek Północnej Obwodnicy Gorzowa, ale też co jest chyba 
jedną z najważniejszych rzeczy - 250 mln zł na inwestycję, która niedawno była dla nas 
marzeniem. Pamiętam kiedy na sesji, to była chyba pierwsza sesja w nowej kadencji, 
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mówiliśmy o północnej obwodnicy jako o naszym zadaniu na tą kadencję i to się właśnie staje, 
to się właśnie urzeczywistnia. Pierwszy etap północnej obwodnicy i za chwilę firma wchodzi 
na realizację zadania i 250 mln zł w ramach Polskiego Ładu, które dostaliśmy z Rządu na 
realizację drugiego i trzeciego etapu północnej obwodnicy Gorzowa i promes. Te pieniądze 
oczywiście w budżecie państwa są i zbrojenie terenów inwestycyjnych. Zadanie kluczowe 
dlatego, że bez gospodarki miasto się nie będzie rozwijało. I na koniec coś co nas szalenie 
cieszy, czyli projekt, tak naprawdę dosłownie parę dni temu dostaliśmy tą informację, że 
weszliśmy do realizacji programu Kolej+. To jest ponad 330 mln zł - projekt, który będzie 
zakładał przebudowę linii kolejowych i nowe połączenie z Gorzowa do Poznania przez 
Skwierzynę i Międzychód. Dlatego dla nas ważne, bo to jest zadanie, które odmienia nas na 
tej kolejowej mapie Polski. To zadanie przechodzi do realizacji. Zarówno samorządy, Miasto 
Gorzów, jak i gminy, które w tym projekcie uczestniczą oraz województwo lubuskie 
potwierdziły swój udział. W tej chwili to jest tylko kwestia przygotowania dokumentacji 
i zrealizowania tego projektu. Najważniejsze, czyli finansowanie jest zapewnione. Do tego 
jesteśmy w bardzo dobrym momencie rozmów, jeżeli chodzi o łącznicę kolejową w Kostrzynie 
nad Odrą. Ona pozwoli nam na uruchomienie bezpośrednich połączeń między innymi 
z Odrzanką, czyli ze Szczecinem i Wrocławiem. Tych wydarzeń, które w 2022 roku było jest 
co niemiara. Naprawdę powiedziałem w bardzo, bardzo wielkim skrócie. Nie byłoby tego, 
gdyby nie zespół, z którym mam przyjemność pracować i za to bardzo serdecznie dziękuję, 
bo moi współpracownicy, moi zastępcy, dyrektorzy i pracownicy, ale także prezesi spółek tak 
jak przed chwilą tutaj Prezes Pankowski z takim pietyzmem opowiadał, wszyscy mamy jeden 
cel, ale i Państwo radni też, bo też chciałbym Państwu podziękować za tą dobrą współpracę, 
za konstruktywną krytykę, bo tak naprawdę krytykanctwo to raczej spotykamy w mediach 
społecznościowych, a my możemy mówić o krytyce i ta krytyka często do nas dociera. 
Natomiast staram się wyciągać z tego wnioski. W mediach społecznościowych krytyka też jest, 
ale też jest trochę bicie piany. Po co my to wszystko robimy proszę Państwa? Po to, żeby 
zmieniać miasto dla pokoleń, a 2022 rok dla mnie był szczególny, bo to są te pokolenia, dla 
których tworzymy tą rzeczywistość. Oto moja córka, która ma pół roku i myślę, że to dla nich 
robimy, im dedykujemy naszą pracę, im dedykujemy ten świat i mam nadzieję, że będziemy 
go zmieniać właśnie po to, żeby te uśmiechy z twarzy nie schodziły – prezentacja stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 
 

b) debata, 
 
Jan Kaczanowski – pozwolę sobie uzupełnić myśli. Jak mówimy o zespole współpracującym, 
jestem przekonany o tym, że do tego zespołu szeroko pojętego można na pewno w różnych 
rozmiarach zaliczyć też Radę Miasta Gorzowa, bo bez wzajemnych mechanizmów w tym 
względzie to wszystko, by tak pięknie nie funkcjonowało. Prezydencie córką to mnie Pan ujął 
w dwojaki sposób dlatego, że elementy przyrostu naturalnego w naszym kraju to są bardzo 
istotne i ważne, o mieście Gorzowie i gminie nie wspomnę, także gratuluję raz jeszcze i idźmy 
w tym kierunku kto może. Otwieram dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
Patryk Broszko – z uwagą przysłuchiwałem się temu co Prezydent powiedział i z dużym 
uznaniem patrzę na te wszystkie działania, szczególnie, że nie ma Pan szczęścia do łatwości 
czasu, bo ledwo się wykaraskaliśmy ze skutków koronawirusa, a można powiedzieć, że 
wdepnęliśmy w skutki, które niósł za sobą wybuch wojny na Ukrainie. I tak przysłuchując się 
nasunął mi się taki cytat z filmu „Kilerów Dwóch”: „No parę niedociągnięć jest” Panie 
Prezydencie i tutaj zwróciłbym uwagę w nawiązaniu do ostatniego Pana slajdu, bo też mam tę 
przyjemność być ojcem 15-miesięcznej córki i problem, który mi się rzuca na pierwszą myśl to 
niewystarczająca ilość żłobków w Gorzowie. Bardzo chciałbym się dowiedzieć jaka jest 
propozycja Pana i Pana służb na to, żeby rozwiązać ten problem w przyszłości, bo z tego co 
dobrze pamiętam to około 220 dzieci nie dostało się do oddziałów publicznych żłobków w tym 
roku. Dalej, jako człowiek z Zawarcia bardzo bym chciał, żeby to tempo, które Pan narzucił na 
początku swojej prezydentury, jeżeli chodzi o zmiany infrastrukturalne na Zawarciu, żeby to 
tempo było utrzymane, a nawet przyspieszyło. Tam jest jeszcze bardzo dużo do zrobienia, 
w szczególności w zakresie ulic na Zawarciu i Zakanalu zresztą również. Jeżeli chodzi 
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o Zakanale, to jest jeszcze mnóstwo miejsc, gdzie są nieutwardzone drogi i przydałby się 
asfalt. Natomiast jeżeli chodzi o zawarcie, to ulice: Śląska, Bracka, Wawrzyniaka to są ulice, 
gdzie bardzo dużo osób mieszka i gdzie jest spory potok samochodów i warto byłoby 
skoncentrować swoje działania w najbliższej przyszłości właśnie na inwestycjach na tym 
osiedlu. Wiem, że mamy duże inwestycje w centrum miasta, wiem, że one pochłaniają 
mnóstwo środków finansowych, ale „lada moment”, jak skończymy Kosynierów Gdyńskich, 
właściwie można uznać, że centrum miasta mamy zrobione i warto byłoby koncentrować 
uwagę na tych mniejszych inwestycjach, mniejszych potrzebach mieszkańców właśnie na 
osiedlach. Jeszcze jeden temat mi też przyszedł do głowy związany z ostatnimi zmianami 
w komunikacji miejskiej. Dawno nie było takiej lawiny maili ze strony mieszkańców co do siatki 
połączeń komunikacyjnej i wydaje mi się, że ten pierwszy okres, gdzie można było sprawdzić 
jak ta siatka komunikacyjna po nowemu funkcjonuje, należałoby tutaj wprowadzić zmiany 
i przywrócić chociażby część połączeń. Przykład chociażby linii 100, gdzie tych połączeń jest 
naprawdę bardzo mało, a dzieciaki z SP4, z Kobylogórskiej nie mają jak dotrzeć do swoich 
miejsc zamieszkania. Jeszcze mam takie pytanie do Prezydenta, chociaż nie wypada 
politykowi mówić o tym co się nie udało, ale czy Prezydent jest w stanie powiedzieć co 
zapisałby in minus, jeżeli chodzi o zeszły rok? Dziękuję bardzo. 
Radosław Wróblewski – rzeczywiście raport o stanie miasta jak co roku przygotowywany, od 
paru lat pokazuje nam pewien obraz przez pryzmat liczb, opisów, analiz, ale myślę, że czasami 
też warto na stan miasta spojrzeć oczami jego mieszkańców, tych mieszkańców, którzy często 
też wypowiadają się w mediach społecznościowych, ale też takich mieszkańców, którzy 
przychodzą do radnych, rozmawiają z radnymi i też są zaniepokojeni wieloma rzeczami, które 
dzieją się w mieście. Faktem jest, że dużo rzeczy nam udaje się zrealizować wspólnymi siłami 
szukając wsparcia w różnych podmiotach, również i w samorządzie województwa lubuskiego. 
Natomiast chciałbym o paru rzeczach powiedzieć, właśnie to, co ludzie mówią, chociażby 
w kwestii inwestycji. Dużo inwestycji i bardzo dużych inwestycji, ale czy też nie będziemy 
z czasem zapominać właśnie o tych mniejszych inwestycjach, tych mniejszych właśnie 
osiedlach, uliczkach, ulicach? Wiele potrzeb. Często mówimy właśnie o szkołach, ale czasami 
też zapominamy właśnie o przedszkolach, a takowe przedszkola też są i też domagają się 
termomodernizacji. Chociażby od wielu lat kwestia przedszkola integracyjnego 27 na 
Zawarciu. Inwestycje to też sposób ich przygotowania i sposób ich realizacji, jakość tej 
realizacji. Jak Prezydent doskonale wie, wielokrotnie w ramach pracy naszego klubu, 
praktycznie co sesja zwracamy uwagę co do sposobu realizacji tych inwestycji. Martwią nie 
tylko nas, ale mieszkańców właśnie wydłużające się terminy zakończenia tych inwestycji, 
niedotrzymywanie tych terminów, odwlekanie tych terminów. To jest wszystko co też świadczy 
o jakości życia w naszym mieście. Różne są oczywiście tego przyczyny, ale czasami też warto 
uderzyć się w pierś i zobaczyć czy między innymi jakaś część tych przyczyn nie leży po naszej 
stronie, po stronie miasta. Jak pytamy o CEZiB, o przemysłówkę, o DK22, park Wiosny Ludów, 
internat przy ul. Warszawskiej z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną, SP1, to właśnie też 
widzimy. Dzisiaj też będziemy robić przesunięcia w budżecie chociażby po to, żeby 
zabezpieczyć pewne rzeczy na te inwestycje. Pamiętam jak wdrażaliśmy nową politykę 
parkingową i też z taką nadzieją, że w tym momencie celem będzie odciążenie miasta od 
samochodów, ale też mieszkańcy często zwracają uwagę czy faktycznie ten cel nam udaje się 
realizować. Z drugiej strony jak spojrzymy, dzisiaj też mieliśmy dokumenty przedstawiające 
wyniki finansowe chociażby OSiR-u, to rzeczywiście prawie 2,5 miliona przychodów 
z parkingów, mówię o strefie płatnego parkowania i radna Kozak wskazuje mi jeszcze, że 
ponad pół miliona trzeba by było doliczyć za same parkingi OSiR-owskie. Polityka parkingowa 
to w tym momencie poszerzenie możliwości dla budżetu miasta, ale czy na pewno dla 
mieszkańców. Niekoniecznie to jest przez nich widoczne i odczuwalne. Kolejna ważna rzecz 
to jest kwestia właśnie tych wszystkich nadziei związanych ze strategią komunikacyjną 
naszego miasta, nowymi połączeniami. Cóż. Też czekamy jak to wypali w praktyce, co się 
zadzieje, ale też warto by słuchać mieszkańców, chociażby tych mieszkańców, którzy wnoszą 
różnego rodzaju propozycje dotyczące budowy takich parkingów, gdzie można bardzo łatwo 
się zatrzymać, wyjść, wyprowadzić dzieci chociażby do żłobka czy też do przedszkola. W kilku 
miejscach mamy takie sytuacje, że mieszkańcy zwracają się z różnego rodzaju propozycjami 



20 
 

i rozwiązaniami, ale niekoniecznie spotykają się z odzewem w tej sprawie. Ważna rzecz to jest 
polityka społeczna. Tutaj rzeczywiście bardzo dużo się dzieje. Bardzo dużo. Widzę już 
uśmiech Prezydent Domagały, ale też wiem, że Pani tutaj bardzo dużo pracy, również z nami, 
z naszym klubem także, wiele uwag przyjmuje, wiele dyskusji prowadzi. Toczymy też spory, 
bo to jest naturalne i normalne, a tylko w taki sposób można szukać pozytywnych, dobrych 
rozwiązań dla miasta. Ale o ile dużo przez ostatnie lata i w tej kadencji zadziało się w zakresie 
polityki senioralnej, to tak jak zauważamy musimy się też mocno skoncentrować na pewnych 
zagadnieniach związanych z dziećmi, młodzieżą i zdrowiem psychicznym i pomocą właśnie 
w obszarze psychologii dla dzieci i młodzieży. Okres postpandemiczny niestety zaowocował 
wieloma negatywnymi zjawiskami, ale na pewno Państwo o tym wiecie. Swego czasu, już 
dobrych parę tygodni temu, w Internecie, w mediach społecznościowych funkcjonował taki film, 
który nie był przyjemny dla mnie, jako mieszkańca tego miasta, gdzie w biały dzień, na 
bulwarze, dziewczęta zabawiały się we freak fighterów. To jest dzisiaj modne. Internet niestety 
ma te pozytywne czasami wzorce, ale w tym momencie rzesza młodych ludzi i dwie 
dziewczyny, aż dziwię się, że naprawdę tam się nic poważniejszego nie stało mam nadzieję, 
bo jedna z tych dziewcząt została znokautowana i to w biały dzień- bulwar, centrum naszego 
miasta, nasza wizytówka. Panie Prezydencie, Pani Prezydent wołamy w tym momencie o to, 
żeby jeszcze bardziej zająć się problemami dzieci i młodzieży, jeszcze bardziej wzmacniać 
kwestie funkcjonowania pedagogów, psychologów w naszych placówkach oświatowych. 
To jest bardzo ważne, to jest bardzo istotne. Jak już mówimy o oświacie, zawsze będę to 
powtarzał, ale to ten trend jest nadal utrzymany. Mimo, iż zwiększa się kwota po stronie liczb 
w zakresie subwencji oświatowej, to i tak nam te pieniądze nie wystarczają do tego, żeby 
realizować w pełni zadania oświatowe, które powinny wynikać z subwencji oświatowej. Miasto 
coraz więcej nakładów ponosi na edukację, ale jeszcze raz prosimy, nie ma co żałować 
środków właśnie na obszar pomocy psychologiczno-pedagogicznej dla dzieci i młodzieży 
Gorzowa i to w tej naszej właśnie polityce społecznej powinniśmy jak najbardziej akcentować. 
Instrumenty, środki, narzędzia są, ale planowanie nowego roku budżetowego, zadań dla 
organizacji pozarządowych, przekierowanie naprawdę sporego strumienia pieniędzy to będzie 
inwestycja w naszą przyszłość i myślę, że Pan Prezydent, który pokazał bardzo ciekawy slajd 
na koniec również przyłączy się do tego, bo to też w interesie Państwa małych dzieci. 
Piotr Wilczewski – chciałbym jeszcze odnieść się do słów radnego Broszko, bo jesteśmy na 
podobnym etapie, jeśli chodzi o posiadanie potomstwa. Jeśli chodzi o wskaźnik użłobkowienia 
w naszym mieście, to on wynosi 50%, bo nie mówimy tylko, że 200 dzieci się nie dostało do 
żłobków. To jest z tych co złożyło wnioski do żłobków publicznych, a tak naprawdę ponad 900 
dzieci w naszym mieście nie ma w ogóle miejsca w żadnym żłobku, czy to publicznym, czy to 
prywatnym i jako miasto powinniśmy trochę bardziej pochylić się nad tym tematem, bo jeśli 
chcemy, żeby kobiety wracały do pracy, żeby miały tą możliwość, to muszą mieć też, gdzie 
zostawić dziecko pod opieką specjalistów. Jeżeli ponad 930 dzieci w naszym mieście nie ma 
miejsca w żadnym żłobku, to tutaj jest coś nie tak i chyba wypadałoby po iluś tam latach może 
zainwestować w żłobek miejski, żeby jakiś powstał, bo oczywiście słyszymy, są jakieś głosy 
z Urzędu Miasta, że będziemy starali się adaptować miejsca w przedszkolach czy ogólnie 
będziemy gdzieś tam szukali jakichś dodatkowych miejsc dla małych dzieci. Ale tutaj mówimy 
o 930 dzieciach. które nie mają miejsca w żadnym żłobku czy to publicznym, czy to prywatnym. 
My do prywatnych dopłacamy oczywiście, ok. 200 zł bo tyle nam nakazuje ustawa sejmowa, 
ale to jest 200 zł, a żłobek niepubliczny kosztuje około 1000 zł więc to też jest zdecydowanie 
za mało i należy naprawdę pochylić się nad tematem, żebyśmy nie mieli takiej sytuacji 
w kolejnych latach, że ludzie nie mają co zrobić z dziećmi. Prezentacja ogólnie bardzo fajna, 
tylko też pamiętajmy o tym co radny Wróblewski powiedział, że wszystkie inwestycje 
praktycznie największe w mieście mamy opóźnione i to nie jest temat tylko z zeszłego roku, 
że mamy inwestycje opóźnione o rok, o półtora czy o 2 lata w przypadku tych największych 
inwestycji. Liczymy chyba, jak wszyscy radni i mieszkańcy, że ta spółka Gorzowskie Inwestycje 
Miejskie polepszy zdecydowanie ten proces nadzoru nad inwestycjami, ale dopiero 
zobaczymy to pewnie po remoncie ulicy Kosynierów Gdyńskich, bo to jest pierwsza taka duża 
inwestycja, którą będzie zajmował się GIM. I prośba do Prezydenta, żeby się naprawdę 
skupiali na tym jak te inwestycje wyglądają, bo w dniu dzisiejszym będziemy głosowali 
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w jednym z punktów- 6 mln zł będziemy płacili dla firmy Budimex za opóźnienia, może nie za 
opóźnienia, ale za dodatkowe roszczenia, które firma Budimex wysunęła względem naszego 
miasta za opóźnienia w związku z budową hali. To też jest temat, na którym powinniśmy 
rzeczywiście bardziej się skupić. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – tak przelatując tylko raport o stanie miasta, bo już do Sekretarza 
wysłałam wcześniej uwagi, ale chciałabym się kilkoma rzeczami podzielić na zasadzie głosu 
w dyskusji, niekoniecznie, żebyśmy odpowiadali sobie dzisiaj na wszystkie pytania. Bardzo 
niepokoi mnie piramida wieku, która tutaj jest. Jeżeli chodzi o demografię, to jesteśmy 
naprawdę w trudnej sytuacji. I pytanie czy jesteśmy w stanie jakoś sobie z tym poradzić? Bo, 
jeżeli nie będzie dobrze płatnych miejsc pracy, to młodzi nie wrócą, a jeżeli chcemy, żeby 
wrócili po studiach, to muszą mieć naprawdę fajną ofertę społeczną. Te żłobki, które się tu 
przewijają, przedszkola to jest rzecz niezbędna, ale też szkoły, które mają fajne, nowoczesne 
metody nauczania, alternatywne metody nauczania Montessori, czy jakieś inne, w tej chwili 
w Warszawie jest Bednarska, szkoła, do której jest taka kolejka, że bardzo trudno się dostać. 
Dzieci nie dość, że muszą mieć dobre wyniki, to jeszcze muszą mieć zainteresowania, być 
aktywne społecznie i to jest taki fajny model, który jakby wspiera te postawy, o które nam 
chodzi, żeby dzieciaki miały kompetencje w przyszłości. Myślę, że tutaj musielibyśmy globalnie 
jednak bardziej się nad tym zastanowić, bo same suche fakty odnośnie demografii są 
naprawdę porażające na następne lata. Kolejna rzecz. Tu jest informacja dotycząca 
działalności Straży Miejskiej. Kilka razy zgłaszałam propozycję, żeby ustawić gdzieś foto 
pułapki, później dostałam informację, ale już nie pamiętam skąd, czy ona mailem do mnie 
przyszła, że były dwa razy wykorzystane w roku. Jednak trochę zaaktywizowałabym ten 
obszar działalności. Straż Miejska jakby aktywniejsza jest w zwalczaniu wykroczeń przeciwko 
bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji, ale warto jednak jest zauważyć, to może nie do 
tamtego roku jest uwaga, tylko do tego obecnego, zwiększenie strefy płatnego parkowania 
spowodowało, że najtaniej w tej chwili jest zaparkować na trawniku i trzeba by było zrobić tak, 
żeby jednak to nie było tańsze niż parkowanie na płatnym miejscu. Mieszkańcy zgłaszają 
trawniki do budżetu obywatelskiego, one są robione, to jest gruba kasa, ale po co mamy to 
robić skoro za chwilę ktoś ma to rozjechać. W przypadku pomocy uchodźcom to w prezentacji 
Prezydenta myślę, że to wybrzmiało, ale nie do przecenienia jest aktywność naszych 
mieszkańców. Ze swojej strony też bardzo serdecznie dziękuję. Warto jest wspomnieć, że jest 
fundacja na rzecz integracji cudzoziemców, która ma teraz nową lokalizację na Kosynierów 
Gdyńskich, Daria Lukianowa, Magda Sielska- fantastyczne kobiety, które robią bardzo dużo 
dla osób uchodźczych w Gorzowie i zachęcam też radnych do zapoznania się z ich 
działalnością i do odwiedzenia, bo naprawdę wspaniałe są te działania. Jest jedna rzecz, 
w której moglibyśmy uczestniczyć, jeżeli chodzi o tą asymilację już tych osób, które przyjechały 
z Ukrainy. Bardzo ciężko dostać się na lekcję języka polskiego. Organizuje to WOM, tu Radek 
Wróblewski na pewno mnie poprawi albo podbije, bo rozmawialiśmy wcześniej na ten temat, 
że są kursy języka polskiego, ale naprawdę kolejka jest ogromna. Musielibyśmy o to też 
zadbać, bo jak nie wprowadzimy tych osób w nasze społeczeństwo to możemy mieć później 
więcej kłopotów, a można byłoby ich uniknąć. Kolejna sprawa to jest ochrona zdrowia i tutaj 
jest dofinansowanie działalności dwóch ośrodków terapeutycznych: Ośrodka 
Terapeutycznego Szansa i Poradni Profilaktyki Leczenia i Terapii Uzależnień Monar. Już nie 
mam małych dzieci żłobkowych, mam teraz dzieci, które mają dużo większe możliwości, 
chodzą już po mieście same i mają ogromną wyobraźnię i duże możliwości i myślę, że to jest 
ten obszar, w którym musielibyśmy jednak mocno dofinansować i zaktywizować działania 
zarówno w szkołach i to nie chodzi tylko o uzależnienia, bo to jest efekt, ale jakby budowanie 
i poczucie własnej wartości. Jest to pokolenie płatków śniegu można na tym zbudować nie 
jedną pracę naukową, ale to nas dotyka. To jest ta młodzież, o którą nam chodzi, żeby oni 
chcieli zostać w Gorzowie, więc nie możemy ich tak zostawić i powiedzieć, że dopiero jak będą 
dorośli to my się będziemy nimi zajmowali. Przy okazji powiem, tutaj pochwała dla Sekretarza, 
dane porównawcze się pojawiły. Nie wszędzie jeszcze, zaraz powiem, gdzie się nie pojawiły, 
a bym chciała, żeby się pojawiły, ale rzeczywiście są dane porównawcze rok do roku 
w ostatnich 3 latach i widać te tendencje, które dla Prezydenta to tylko dobrze, że te dane 
porównawcze się pojawiły, bo w końcu można zobaczyć o ile lepsze są niektóre działania. 
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Także myślę, że to z korzyścią dla Prezydenta ten mój postulat. Na wsparcie psychologiczne 
właśnie dla Monaru mamy po 50 tys. zł. To jest naprawdę za mało przy tych problemach 
z jakimi młodzież się boryka i z dostępnością do środków psychoaktywnych. To jest bardzo 
proste. Od początku trwania programu in vitro do końca 2022 roku potwierdzonych zostało 10 
ciąż. Mam taką sugestię, żeby zrobić ankietę ewaluacyjną wśród rodzin, które skorzystały 
z tego programu miejskiego. Nie chciałabym teraz mówić jakby o tym co zostało mi zgłoszone, 
ale myślę, że warto by było, żebyśmy się dowiedzieli bezpośrednio, bo może udałoby się go 
trochę usprawnić i ulepszyć. Przeciwdziałanie uzależnieniom. Przypominam się 
z monitoringiem na bulwarze. Rozmawialiśmy i przytaknęliśmy sobie, ale to jest ważne. Żłobki 
miejskie się pojawiły, to już nie będę tego podbijać kolejny raz. Też tutaj kwestie świadczeń 
osób korzystających z zasiłków, to wiem, że tutaj Pani Domagała zadbała, żebym na maila 
dostała, to też już nie będę kontynuować, bo to są takie powiedzmy mniej istotne sprawy. 
Bardzo dziękuję za ujęcie szkół prywatnych w tych rankingach, bo jednak jest bardzo istotne, 
żebyśmy mieli porównanie jak to wygląda w szkoleniu prywatnym i w szkoleniu naszym tutaj 
miejskim, gminnym. Bardzo fajnie wygląda zdawalność egzaminów zawodowych i to uważam, 
że to jest naprawdę fajny potencjał u nas i warto w to zainwestować. Także myślę, że CEZiB 
to jest trafione, budynek jest fajny, tylko jeszcze ta zawartość. Żebyśmy jakby po wynikach, po 
efektach widać, że to jest jakby nasz naprawdę duży potencjał, jeżeli chodzi o miasto. I liczba 
uczniów korzystających z edukacji domowej. Też chciałam podziękować za te dane, bo 
upominałam się w zeszłym roku. I subwencja oświatowa, a wydatki miasta to jest skandal. Jak 
można? Pokrywają 66% naszego zapotrzebowania. To jest dramat. Już nie będę komentować 
dalej. Mam nadzieję, że w listopadzie załatwimy tą sprawę. Jeżeli chodzi o wydatki miasta na 
oświatę, to tutaj są pozostałe wydatki bieżące. Wzrost o 47 mln zł to jest ogromny skok 
i gratuluję, że udało się to „wyrzeźbić” z tego naszego trudnego budżetu, ale to jest dobry 
kierunek. Bardzo to popieram. Jeżeli chodzi o Specjalną Strefę Ekonomiczną, brakuje mi tych 
danych od lat i nie mogę, nie wiem w sumie nawet jak można by było je uzyskać. Nie wiem za 
bardzo, nie jestem w stanie ocenić jakie zyski są dla miasta z funkcjonowania tej strefy. To 
znaczy na ile się zwiększają wpływy z podatków? Czy się zwiększają? Czy my na przykład 
więcej musimy inwestować w to? Finansujemy komunikację miejską, która tam dojeżdża, 
finansujemy ulicę, uzbrajamy te tereny itd. Ponieśliśmy pewne wydatki i cały czas je ponosimy. 
Natomiast obawiam się pewnego mitu strefy. Nie mam danych, żeby powiedzieć czy w strefę 
ekonomiczną warto jest inwestować tyle ile my w nią inwestujemy. Czy te wpływy nam to 
chociażby rekompensują? Bo nie mówię o miejscach pracy, bo wiadomo, że będzie ich więcej, 
ale z kolei nie są tam dobrze płatne miejsca pracy. Mamy to śladowe bezrobocie przy bardzo 
niskich pensjach, to nie jest dla nas dobra tendencja. Długość dróg rowerowych oddanych 
w 2022 roku 0,3 km. Czyj to pion? Kto się przyznaje? Nikt się nie przyznaje. Liczba pojazdów 
zarejestrowanych w Gorzowie Wielkopolskim, też chciałabym tylko skomentować tendencję. 
To jest bardzo niepokojąca tendencja, bo tego jest bardzo dużo - 125.000 - więcej 
samochodów niż mieszkańców. Samochodów osobowych, to też sobie zaznaczyłam, 87.000 
i to jest więcej niż mamy osób w wieku produkcyjnym. To gdzieś ta proporcja między 
inwestowaniem w drogi, a inwestowaniem w komunikację miejską może do dyskusji. Jeżeli 
chodzi o nasadzenia i wycinki drzew i krzewów, nie ma danych, porównawczych. Już sobie to 
wcześniej wyjaśniliśmy. I jeszcze jedno pytanie mam. Widzę, że w budżecie obywatelskim 
jedno zadanie nie zostało zrealizowane i szczerze mówiąc trochę mi to jakby ominęło. Nie 
wiem z czego to wynika. Mogłabym prosić o odpowiedź co to za zadanie i dlaczego nie zostało 
zrealizowane, bo ustawa na nas narzuca. Musielibyśmy to zrobić i jestem ciekawa co tam się 
wydarzyło? To tyle, dziękuję. 
Jerzy Synowiec – chciałbym powiedzieć, że zawsze patrzyliśmy na Zieloną Górę i zawsze 
zazdrościliśmy Zielonej Górze wszystkiego, również inwestycji. Dzisiaj to Zielona Góra patrzy 
na nas i to Zielona Góra zazdrości nam inwestycji, bo u nas 500 m przejść nie można, jeśli nie 
ma potężnej inwestycji. Nawet taki trójkąt bermudzki Kasprzaka i Koniawska jest w tej chwili 
zabudowywany. Mówię uczciwie, jestem bardzo zadowolony, że Gorzów tak intensywnie 
buduje wszystko. Właściwie i drogi, i szkoły, i budynki użyteczności publicznej itd. Jak tak dalej 
pójdzie to za 5 lat zostaną nam tylko trzy ścieżki na Zakanalu do wyremontowania i to wszystko 
będzie. Już będziemy mogli się zajmować sprawami innymi. 10 metrów od mojej kancelarii 
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widzę jak rośnie Centrum Artystyczne. Jestem pełen podziwu, bo to nie tylko nowa szkoła, 
nowy kompleks, nowoczesny, ale przy zachowaniu starej struktury - dbałość o szczegóły 
architektoniczne, przedwojenne itp. Pełen podziw. Naprawdę nie ma co narzekać, że się coś 
opóźnia o miesiąc, dwa czy trzy, bo trzeba być zadowolonym z tego co jest. Nie ma czegoś 
takiego co się nie opóźnia w życiu miasta, jeśli bierzemy pod uwagę wszystko. Także kończąc 
jestem z inwestycji w pełni zadowolony, ale tu też wybrzmiały takie głosy radnych, króciutko 
tylko powiem, że jeden z radnych się boi, że się dziewczyny na bulwarze biją. Powiem tak. 
Jest takie prawnicze powiedzenie: chcącemu nie dzieje się krzywda. Jak się umówią, że sobie 
chcą dać po pysku to niech sobie dają i tyle. I nie zwracajmy na nie uwagi. I jeszcze jest ważna 
rzecz, o której mówiła radna Bejnarowicz, że jest zasmucona tym, że struktura wiekowa 
w Gorzowie jest niezbyt dobra. Prezydent się pochwalił, że ma małe dziecko, radny Broszko 
ma małe dziecko, radny Wilczewski ma małe dziecko, ja nie chwalący się też mam małe 
dziecko. I może na następnej radzie podejmiemy taką uchwałę, że co najmniej co drugi radny 
niech się zobowiąże, że też będzie miał małe dziecko i wszyscy damy przykład gorzowianom. 
Sebastian Pieńkowski – inaczej nie zacznę jak od liczby dzieci. Nie mam takich małych dzieci, 
ale nie liczy się oczywiście wiek, jak wiceprzewodniczący Kochanowski zasugerował, ale też 
ilość dzieci. Więc zachęcam Prezydenta i radnego o pracę na rzecz demografii. A tak poważnie 
oczywiście jak każdy radny przeczytałem raport o stanie miasta. Najbardziej niepokoi mnie 
demografia. Oczywiście miasto może robić pewne rzeczy, żeby przyciągnąć innych 
mieszkańców, zachęcić mieszkańców do tego, żeby ta demografia się zatrzymała lub ruszyła 
w drugą stronę. Nie sprzyjają nam okoliczności, o których radni wspomnieli, czyli wojna, stan 
zagrożenia obawy z tym związane czy wcześniej pandemia. Nie wiem czy Państwo wiecie, 
ostatnio robiono sondaż i 70% pań w wieku od 18. do 30. lat zadeklarowało, że nigdy nie chcą 
mieć dzieci. Nie wróży to dobrze demografii w Polsce. I teraz jak zachęcić ludzi, żeby mieszkali 
w Gorzowie, żeby płacili tu podatki? Myślę, że to co prezydent wspomniał w swoim 
wystąpieniu, że musimy budować silną gospodarkę w Gorzowie jest dobrym pomysłem, bo 
jeżeli jest gospodarka, są fundamenty, to będziemy mieli miejsca pracy. Mam nadzieję miejsca 
płatne pracy. Mamy te 400 hektarów, pierwsze 250 zagospodarujemy w ciągu 3-4 lat więc 
musi być z tego jakaś wartość dodana. Czytając budżet za 2022 r. też nie wygląda to źle. 42 
miliony deficytu, dług 30% w stosunku do dochodów. Myślę, że w porównaniu do innych miast 
o naszej wielkości mogę powiedzieć, że miasto jest zarządzane dobrze. Cieszę się, 
że Prezydent i ekipa Prezydenta posiada umiejętności pozyskiwania środków finansowych, 
zarówno z Urzędu Marszałkowskiego, jak i z Rządu. Myślę, że dzięki tym rządowym środkom, 
które mocno wspieramy jako Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości, żeby tu trafiały, te czasy 
przejdą do historii jako złote czasy dla Gorzowa, ponieważ trudno będzie tak dużo środków 
ściągnąć i cieszę się, że tutaj jako Rada tworzymy pewien konsensus, bo wiadomo, 
że samorząd rządzi się innymi prawami i te spory polityczne nie powinny przechodzić na te 
inwestycje, na rozwój miasta i nie przechodzą. Dziękuję wszystkim klubom, że merytorycznie 
rozmawiamy i spieramy się przede wszystkim o to jak zrobić te inwestycje, a nie kto i w jaki 
sposób je ściąga. Tutaj radny Wilczewski powiedział, że są opóźnienia. Oczywiście, że są, ale 
z drugiej strony byliśmy kiedyś na takim etapie rozwoju miasta, gdzie nie mieliśmy pieniędzy 
na te inwestycje, a dzisiaj mamy pieniądze. Jesteśmy na kolejnym etapie rozwoju, gdzie mamy 
te pieniądze i są opóźnienia. Kolejnym krokiem będzie pewnie mieć pieniądze i nie mieć 
opóźnień. Do tego wszyscy tutaj dążymy. Trudno zagłosować przeciwko temu raportowi. Nie 
jest on optymalny, tutaj radni wspomnieli o pewnych szczegółach, nie będę o nich mówił 
i powtarzał, ale jeżeli przeciętny obywatel, przeciętny człowiek mieszkający w Gorzowie 
przeczyta ten raport, to myślę, że nie ma dużych powodów do narzekań, jeśli chodzi o rozwój 
miasta w 2022 roku. Nie stoimy w miejscu, idziemy do przodu. Także oby tak dalej. 
Alicja Burdzińska – również chciałam takie małe podsumowanie ubiegłego roku, to co mi 
zostało z Państwa wystąpień. Na pewno Prezydent, czy też służby odpowiedzą na temat 
żłobków, także tego nie będę dotykać. Radna Bejnarowicz zadała pytanie o Strefę. Nie wiem 
czy ktoś odpowie, ale z tego co wiem to Strefa zainwestowała w ciągu ostatnich dwóch lat 7,5 
mld zł w Lubuskim. Czyli pieniądze nie są przejadane, ale inwestowane i dzięki Strefie mamy 
36.000 miejsc pracy. Trudno jest mi powiedzieć jak wyglądają efekty tej pracy, jaka zapłata, 
ale musimy pamiętać, że przede wszystkim to są tworzone małe i średnie firmy dzięki wsparciu 



24 
 

Strefy. Jeżeli chodzi o drogi. Przecież to była największa bolączka. Cały czas społeczność 
miasta dopominała się o to, aby w końcu przyszedł ten moment, że będziemy inwestować 
w drogi i chodniki i chciałabym podziękować Prezydentowi. Obserwuję od początku pracę jego 
i jego zespołu i swoją kadencję właśnie zaczął od tego, że remontował drogi i chodniki. 
Z początku wydawało nam się to bardzo uciążliwe, wszyscy narzekaliśmy, ale człowiek jest 
taką istotą, że dzięki temu przetrwał, rozwija się, że się potrafi do wszystkiego dostosować. 
Mi osobiście już te remonty nie przeszkadzają. A to, że są przesunięcia terminów, to mamy 
taki czas, takie doświadczenie. Jeżeli to przetrwamy, przysłowie mówi: „Co nie zabije to 
wzmocni”, także damy radę. Jeszcze chciałabym poruszyć bardzo istotny temat, moim 
zdaniem, i poprosić władze miasta o to, aby dopomogły naszej uczelni wszędzie, gdzie można 
- lobbingiem, wsparciem, żeby powstał jednak ten Wydział Lekarski. U nas mamy na to 3 lata. 
Brakuje nam wiele. Brakuje kilkadziesiąt milionów, ale myślę, że tak samo się uda jak 
z pielęgniarstwem czy ratownictwem i myślę, że to będzie bardzo ważny szczegół, żeby 
zatrzymać młodzież w naszym mieście. Naszym wspólnym sukcesem, najważniejszym, moim 
zdaniem, w tym momencie jest budowa obwodnicy północnej. Wszyscy pamiętamy jakie tutaj 
spory trwały, jakie zabiegi. Także wydaje się, że to jest ogromny sukces. I nie zapominajmy 
również o dotacji dla Filharmonii. Tyle lat nie było to możliwe, a jednak co niemożliwe stało się 
możliwym. Mamy opiekę Ministerstwa Kultury nad kwartałem naszym kultury, nad Filharmonią. 
Także wszyscy razem sobie tego pogratulujmy. Wydaje się, że jako Rada Miasta 
uchwałodawcza możemy dobrze ocenić trud i pracę Prezydenta, który wykonuje nasze 
uchwały. 
Anna Kozak – mam takie spostrzeżenia odnośnie dochodów wypracowanych w roku 2022 
przez nasze miasto. Mamy pośredni wpływ na udział w PIT-ach i CIT-ach, bo możemy 
stworzyć przyjazne środowisko dla naszych przedsiębiorców, żeby mogli uzyskiwać dobre 
wyniki gospodarcze, co przełoży się na wysokie podatki. Natomiast zauważam tutaj taką 
bardzo niebezpieczną rzecz jak fiskalizm, który wprowadzamy do naszego miasta. Jest to 
udział w podatkach, opłatach oraz pozostałych dochodach, który nam z roku na rok rośnie. 
Jak Państwo wiecie sytuacja jest bardzo ciężka. Opłaty za parkingi, podatki od nieruchomości 
komercyjnych, opłaty za inne rzeczy, które płacimy jako mieszkańcy są dla nas bardzo 
wysokie. Nie może to trwać w nieskończoność i te stawki nie mogą być bardzo wysokie, więc 
kiedyś to się na pewno musi skończyć. Chciałabym się zapytać Prezydenta jaki ma pomysł na 
pozyskanie dochodów dla naszego miasta? 
Alicja Burdzińska – zapomniałam, bo chciałam jedną rzecz tylko moim zdaniem, jako minus. 
Nie mogę tego cały czas przeżyć, że plac po PKS-e został oddany deweloperom w dobie, 
kiedy rozwija się komunikacja pociągowa. Wydaje się, że to byłoby idealne miejsce, żeby 
przyjechać, stanąć samochodem, przesiąść się na pociąg. 
Jacek Wójcicki – myślę, że nie uda się tutaj na wszystkie pytania szczegółowo odpowiedzieć. 
Postaram się tak w miarę ogólnie, ale jak najbardziej jednoznacznie. Faktycznie Państwo 
zwracacie uwagę w dużej mierze na tematy związane z realizacją inwestycji i tak też jest. 
Faktycznie takie jest nasze założenie, że po to powołaliśmy Gorzowskie Inwestycje Miejskie, 
żeby to zarządzanie inwestycjami było na wyższym poziomie, na lepszym poziomie. Dużo 
mieliśmy nieszczęścia, tak jak radny Broszko zauważył, trafiamy w moment bardzo trudny - 
pandemii, wojny w Ukrainie i poważnego kryzysu gospodarczego, co nałożyło się przede 
wszystkim na dwie inwestycje. Nawet chyba więcej, chyba z pięć już inwestycji, które są w tym 
czasie realizowane, te duże inwestycje. Mamy problem z wykonawcami, ale wykonawcy mają 
problem z realizacją tych inwestycji. Mam nadzieję, że rynek się ustabilizuje, a Gorzowskie 
Inwestycje Miejskie będą te inwestycje lepiej prowadzić. To są też te minusy, o które pytał 
radny Broszko, to co się nie udało. Z czego jestem niezadowolony? Ze wszystkich rzeczy, 
które się nie udały, bądź tego tempa zabrakło, bo zawsze chciałoby się lepiej, więcej, szybciej, 
sprawniej. Więc ciągle jest niedosyt. Jeżeli będę czuł satysfakcję, że wszystko jest okej, to 
znaczy, że już czas na mnie, bo właśnie to ciągłe podążanie, to ciągłe budowanie i gonienie 
jest budujące. Wspomnieliście Państwo o żłobkach i ta demografia jest dla nas bardzo ważna. 
Bardzo jest też trudnym wyzwaniem, dlatego w tej chwili tak pilotażowo wprowadzamy taki 
projekt, żeby utworzyć grupy żłobkowe w ramach przedszkoli, ale miejmy świadomość tego, 
że w obecnej sytuacji mamy skumulowane roczniki w szkołach. Dzisiaj mamy problem 
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z miejscem dla naszych uczniów, a za 3 lata będziemy mieli puste szkoły. Puste szkoły, puste 
przedszkola i puste żłobki. W związku z tym będziemy dokonywać na bieżąco takich korekt 
będziemy starali się tą przestrzeń, która w szkołach powstanie adoptować na inną, możliwe, 
że właśnie również na opiekę żłobkową. Zobaczymy jak ten nasz projekt pilotażowy, jaki 
przyniesie rezultat. Niestety nie są to działania, które można podjąć natychmiast i które dadzą 
rezultaty natychmiast. Kolejnym równie ważnym projektem jest młodzież, o którą też bardzo 
mocno walczymy i na pewno projekty związane i z opieką psychologiczną, i czasem wolnym 
dzieci i młodzieży na pewno będziemy mocno rozwijać, dlatego, że wtedy się stwarza idealne 
warunki do życia, kiedy każda z grup społecznych ma dobrą jakość życia. Ale żeby tak 
naprawdę miasto mogło funkcjonować to najważniejsza jest gospodarka, stąd rozumiem 
pytanie radnej Marty Bejnar-Bejnarowicz i dziękuję za już w części udzieloną odpowiedź przez 
radną Alicję Burdzińską, bo fakt, nasza strefa ekonomiczna przynosi nam bezpośrednio, tylko 
mówiąc o podatku od nieruchomości ponad 8 mln zł rocznie. I chciałbym skończyć z mitem 
tanich miejsc pracy. W zeszłym tygodniu miałem kolejny raz okazję odwiedzić TPV i tak 
naprawdę 40% pracowników to są już pracownicy, którzy zarządzają. Tam są laboratoria 
wdrożeniowe. Tych zakładów takich, które bazują na taniej sile roboczej jest coraz mniej 
dlatego, że coraz mniej jest rąk do pracy. Coraz więcej jakby automatyzacja zastępuje 
człowieka i coraz więcej potrzeba, coraz bardziej wykwalifikowanych ludzi. Stąd nasz kierunek 
i postawienie na szkolnictwo zawodowe na pierwszy ogień. Szkolnictwo zawodowe, żeby 
właśnie tworzyć dobre kadry. My naprawdę jeszcze długo nie będziemy Wrocławiem, a nawet 
nie wiem czy jest sens dążyć do tego żeby, być Wrocławiem czy Warszawą. I pewnie tutaj 
Intel nie postawi swojej siedziby, bo potrzebowałby 2.000 informatyków. Natomiast w każdym 
zakładzie pracy, u każdego inwestora, o którego walczymy są i mniej płatne i lepiej płatne 
miejsca pracy. Rozmawiamy o różnych inwestorach. Te tereny faktycznie inwestycyjne, które 
dzisiaj są w posiadaniu strefy i KOWR-u są dla nas ogromnym dobrem. One nam dadzą 
możliwość rozwoju miasta. Rozmawiamy na bieżąco z inwestorami, tych rozmów jest 
mnóstwo, oczywiście nie poddajemy się, bo jedna rozmowa trwa pół roku, przygotowujemy 
sterty dokumentów, sztab ludzi pracuje i okazuje się, że inwestor wybiera inną lokalizację, ale 
nie zamykamy teczek, nie siedzimy, tylko walczymy o kolejnego. Na 20 takich rozmów, 
1 wyjdzie i to jest super. To są projekty całe. To są gigantyczne stosy dokumentów, analiz, ale 
z każdym inwestorem jesteśmy mądrzejsi i mam nadzieję, że uda nam się, bo potencjał jest. 
Potencjał lokalizacyjny. Potencjał miasta jest potężny do tego, żeby kolejne firmy w strefie 
powstawały. Warto i zachęcam do wycieczki właśnie w naszą Strefę Ekonomiczną, żeby 
zobaczyć jak mocno się ona rozbudowała, ile zakładów pracy tam powstało. To są jeszcze raz 
powiem miejsca pracy, miejsca pracy dla Polaków, ale też dla uchodźców z Ukrainy i bardzo 
się z tego cieszymy, że strefa się rozwija. Walczymy o to, żeby Gorzów był tym głównym 
miejscem, tym motorem dla północnej części regionu, ale też i zachodniej części kraju, 
motorem przemysłowym. Wiele jest jeszcze do zrobienia i słusznie Państwo zauważyliście, 
każdy z Państwa ma uwagi i one są zasadne i słuszne i na pewno będziemy starali się w każdej 
dziedzinie poprawiać. W dziedzinach społecznych, dziedzinach kulturalno-oświatowych jak 
najbardziej. Dziękujemy za wszelkie wsparcie, które do miasta płynie, bo faktycznie jest to 
czas ogromnych dotacji, ogromnego wsparcia. Tak jak tutaj również radna A. Burdzińska 
powiedziała, mamy dzisiaj wsparcie w prowadzeniu Filharmonii przez Ministra Kultury. 
Mecenas Jerzy Synowiec mówił o Kwartale Kultury, który również rośnie dzięki inwestycji 
Ministerstwa Kultury. Ogrodnik, który przekażemy do Ministerstwa Rolnictwa. To są też 
zadania, które z barków samorządu schodzą, ale one tutaj zostają. I ze świetnym 
doświadczeniem instytucje prowadzące pomogą nam właśnie choćby w realizacji zadań 
Filharmonii. Myślę, że to tyle tytułem podsumowania. Jeszcze raz bardzo dziękuję za 
współpracę i za to, że możemy ten Gorzów zmieniać. 
Jan Kaczanowski – państwo pozwolicie, że zanim zamknę ten punkt porządku obrad, mówię 
w kontekście dyskusji, dosłownie w kilku zdaniach udzielę sobie głosu. Moja opinia jest 
następująca, że raport o stanie miasta to nie jest tylko i wyłącznie ocena Prezydenta Miasta, 
jego służb, ale to jest także i ocena nas samych radnych. Dlatego, że my w tym samym 
procesie uczestniczymy. 2022 rok był z różnych względów rokiem naprawdę bardzo, ale to 
bardzo trudnym i wszyscy tak jak tutaj jesteśmy, na czele z Prezydentem, w Gorzowie możemy 
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chodzić z podniesioną głową i możemy być dumni z tego wszystkiego co nie tylko w 2022 roku 
pozytywnego. A tylko w zasadzie są elementy pozytywne, dzieje się w Mieście Gorzowie. 
Wystarczy się przejść i poobserwować i popatrzeć. Te dokonania są niesamowite. Powiem 
wprost byłem troszeczkę takim sceptykiem odnośnie północnej Obwodnicy Miasta Gorzowa. 
Ta inwestycja jest bardzo ważna, wierzyłem w to, że ona się zacznie, ale nie myślałem, 
że będziemy dysponowali tak zasadnymi i wielkimi środkami inwestycyjnymi. Nie będę 
wymieniał jeszcze innych tematów. Ktoś słusznie zauważył i to jest problem nie tylko Miasta 
Gorzowa, sprawa demografii. Niestety przez ostatnie lata obserwujemy, że więcej 
zdecydowanie ludzi odchodzi, aniżeli przybywa maluchów i to jest problem, przed którym nasz 
kraj, według mnie, stoi, z którym się absolutnie boryka. Apel, z którym zwrócił się kolega Jurek 
Synowiec do radnych jest słusznym według mnie apelem, a ja do wszystkich apeli podchodzę 
bardzo poważnie i bardzo odpowiedzialnie, ale muszę tutaj za siebie powiedzieć, że nie mogę 
od siebie zapewnić i zagwarantować, że ja ten apel zrealizuję. Wybaczcie mi, ale zwracam się 
zdecydowanie do młodego pokolenia, żeby ten apel przyjęli sobie do serca tak jak tutaj mamy 
przykłady na tej sali, że inni właśnie to czynią w dobrym kierunku. To wszystko z mojej strony. 
Bardzo serdecznie dziękuję za bardzo merytoryczną dyskusję. To jest też bardzo według mnie 
budujące. Zamykam dyskusję w tym punkcie porządku obrad.  
 

c) druk nr 1158 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wotum zaufania. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Ponadto projekt 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów, Komisję Gospodarki 
i Rozwoju, Komisję Oświaty, Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Kultury, Sportu 
i Promocji. 
 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 1158 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego wotum zaufania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Gorzowa Wielkopolskiego wotum 
zaufania, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – Panie Prezydencie, gratuluję wotum zaufania. Jest to, według mnie, 
bardzo budujący i dobry prognostyk na przyszłość. Wszystkiego dobrego dla Pana, dla całego 
zespołu, dla wszystkich współpracowników. 
 
Ad.9 Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta za 2022 r. 
 
Jan Kaczanowski – sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta za 2022 r., stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. O krótkie wprowadzenie bardzo serdecznie prosiłbym Panią 
Skarbnik Agnieszkę Kaczmarek, która jednocześnie zapozna z opinią Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej, a następnie głos zabierze radny Radosław Wróblewski – przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej, który zapozna Radę z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie 
absolutorium dla Prezydenta Miasta Gorzowa oraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. Bardzo proszę w takiej kolejności. 
 

a) zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym za 2022 r., sprawozdaniem 
rocznym z wykonania budżetu miasta za 2022 r., sprawozdaniem rocznym z 
wykonania planów finansowych instytucji kultury za 2022 r. oraz informacją o 
stanie i sposobie gospodarowania majątkiem trwałym miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na dzień 31.12.2022 r., 
b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wlkp. za 2022 r. wraz z informacją o stanie 
mienia Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 

 
Agnieszka Kaczmarek – Skarbnik Miasta – odczytała uchwałę Nr 244/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 kwietnia 2023 roku 
– załącznik nr 17 do protokołu 

 
c) zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 
Prezydenta Miasta, 

 
Radosław Wróblewski – przestawił wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Gorzowa Wielkopolskiego z tytułu wykonania budżetu miasta za 2022 
rok – załącznik nr 18 do protokołu. 
 

d) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 
Komisji Rewizyjnej, 

 
Radosław Wróblewski – przestawił uchwałę Nr 300/2023 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 9 maja 2023 roku w sprawie wydania opinii 
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, dotyczącym udzielenia 
absolutorium Prezydentowi – załącznik nr 19 do protokołu. 
 

e) druk nr 1159 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego za 2022 rok, 

 
Jan Kaczanowski – otwieram dyskusję, nie widzę zgłaszających się, zamykam dyskusję. 
Pragnę poinformować, że projekt uchwały na druku 1159 został pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisje: Budżetu i Finansów, Gospodarki i Rozwoju, Oświaty i Wychowania, Kultury 
Sportu i Promocji, Spraw Społecznych oraz Komisję Rewizyjną.  
 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 1159 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2022 rok, 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
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Alicja Burdzińska, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego za 2022 rok, stanowi załącznik nr 20 
do protokołu. 
 

f) druk nr 1160 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2022 rok. 

 
Jan Kaczanowski – pragnę poinformować, że projekt uchwały na druku 1160 został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Rewizyjną. Nie widzę zgłaszających się do dyskusji, zatem 
przystępujemy do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
druk nr 1160 - podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 
rok.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok, stanowi 
załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – gratuluję, Prezydent otrzymał absolutorium wyrażone przez Radę Miasta 
w głosowaniu. Panie Prezydencie jeszcze raz serdeczne gratulacje. Wszystkiego dobrego. 
Jacek Wójcicki – chciałem bardzo serdecznie podziękować. Zarówno wotum zaufania, jak 
i absolutorium jest wyrazem zaufania, też pewnej aprobaty, ale też zawsze jest takim motorem 
do dalszej działalności. Bardzo dziękuję. Myślę, że wspólnie będziemy to miasto zmieniać, że 
wspólnie będziemy nadawać nowe kierunki, że wspólnie będziemy realizować i te najmniejsze 
marzenia, bo o tym też zapomniałem powiedzieć, Państwo wspominaliście, że kończymy te 
wielkie inwestycje, ale czy nie zapomnimy o małych. Na pewno nie. Myślę, że przed nami 
właśnie najbliższe lata to będą lata mniejszych inwestycji, bliżej mieszkańców. Bo tak 
naprawdę za jedną przebudowę ul. Sikorskiego czy ul. Chrobrego moglibyśmy zrobić 
kilkanaście czy kilkadziesiąt mniejszych uliczek, ale jak się nie zrobi kręgosłupa to nie ma co 
brać się za resztę organizmu. I za to serdecznie dziękuję. Dziękuję bardzo gorąco moim 
współpracownikom, bo tak naprawdę to Państwu należą się te podziękowania, bo tak 
naprawdę jestem jeden w tym ponad 500-osobowym organizmie, który wspaniale chodzi. 
Dziękuję za ogromną pracę, a szczególnie chciałbym podziękować służbom finansowym na 
czele z Panią Skarbnik i Panią Dyrektor Dorotą Sikorską, za to, że budżet i liczby się zgadzają, 
bo jak liczby się zgadzają to możemy głosić wolne słowo i w wolnej rzeczywistości być. 
 
Ad.10 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi za rok 2022. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta 
z organizacjami pozarządowymi na rok 2022 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 22 
do protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że 
Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Miasta z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2022 do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.11 Sprawozdanie z realizacji „Polityki Społecznej Gorzowa Wielkopolskiego 2023+” 

za rok 2022. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa 
Wielkopolskiego 2023+ za rok 2022 wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Spraw Społecznych. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, 
że Rada Miasta przyjęła sprawozdanie z realizacji Polityki Społecznej Gorzowa 
Wielkopolskiego 2023+ za rok 2022 do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.12 Druk nr 1165A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1165A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 1166A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu. Otwieram dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
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Piotr Wilczewski – pytanie odnośnie pozycji pierwszej z uzasadnienia na rewaloryzację Parku 
Wiosny Ludów i Parku Kopernika w Gorzowie Wielkopolskim - ok. 2.689.000 zł. Na co te środki 
właściwie będą wydatkowane? Wydawało się, że rewitalizacja Parku Wiosny Ludów i Parku 
Kopernika została zakończona, więc prosiłbym o wyjaśnienie tej pozycji. 
Iwona Olek – zwiększenie środków w ramach tego projektu to jest bardzo dobra wiadomość, 
którą możemy Państwu przekazać, ponieważ są to dodatkowe środki na dodatkowy zakres. 
Dzięki dobrej współpracy z Urzędem Marszałkowskim w ramach zwiększenia środków 
w projekcie formalnie jeszcze niezamkniętym, mamy możliwość dodać zupełnie nowe 
elementy. Dzięki tej dotacji z Regionalnego Programu Operacyjnego będziemy mogli 
wprowadzić nowe zielone miejsca w centrum Gorzowa. Planujemy wykonać 8 przystanków 
zielonych, a także zazielenimy skwer sąsiadujący ze Spichlerzem. Będą to zupełnie nowe 
działania w ramach tego tytułu inwestycyjnego i tego właśnie projektu. 
Jan Kaczanowski – czy jeszcze w tym punkcie ktoś chciał zabrać głos? Nie widzę. Zamykam 
dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Pragnę poinformować że projekt został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1166A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.14 Druk nr 1167A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 28 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1167A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
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BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 1168A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 30 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1168A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad.16 Druk nr 1169A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2023-2048. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 3 do uchwały. Ponadto projekt został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1169A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2023-2048.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
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Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2023-2048, stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 1163 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia 

Ośrodka Wsparcia – domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży 
w Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 33 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1163 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przekształcenia Ośrodka 
Wsparcia – domu dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w Specjalistyczny Ośrodek 
Wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przekształcenia Ośrodka Wsparcia – domu 
dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla ofiar 
przemocy w rodzinie, stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – Przystępujemy do punktu 18. porządku obrad, ale zanim będziemy go 
procedowali ogłaszam 5-minutową przerwę. 
 
Po przerwie: 
Ad.18 Druk nr 1172 – podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu instytucji 

artystycznej pod nazwą Centrum Edukacji Artystycznej – Filharmonia 
Gorzowska. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Kultury, Sportu i Promocji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1172 – podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu instytucji artystycznej pod nazwą 
Centrum Edukacji Artystycznej – Filharmonia Gorzowska.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie nadania statutu instytucji artystycznej pod nazwą Centrum 
Edukacji Artystycznej – Filharmonia Gorzowska, stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 1164 – podjęcie uchwały w sprawie współdziałania celem realizacji 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1164 – podjęcie uchwały w sprawie współdziałania celem realizacji Zintegrowanych 
Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie współdziałania celem realizacji Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi 
załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Ad.20 Druk nr 1161 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali wraz 
z protokołem nr 4/2023 ze spotkania Zespołu ds. oceny merytorycznej wniosków o przyznanie 
Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wlkp. z dnia 8 maja 2023 roku, który stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty 
i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1161 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Ad.21 Druk nr 1162 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – w tym temacie dyskusji nie przewiduje się. Informuję, że wniosek uzyskał 
rekomendację kapituły oraz jednomyślnie pozytywną opinię Komisji Oświaty i Wychowania – 
wniosek stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1162 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Ad.22 Druk nr 1170 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1170 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 1171 – podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1171 – podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania skargi, stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
 
Ad.24 Druk nr 1173 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1173 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
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Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
 
Ad.25 Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2023 r. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi 
za I kwartał 2023 r. wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Ponadto 
sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. W związku z brakiem 
chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła 
sprawozdanie z obrotu nieruchomościami komunalnymi za I kwartał 2023 r. do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
 
Ad.26 Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z LXII sesji Rady 
Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Tomasz Rafalski, Robert Surowiec  
 
Ad.27 Sprawy różne, wolne wnioski. 
 
Paulina Szymotowicz – chciałabym podziękować bardzo serdecznie Wydziałowi Dróg 
i dyrektorowi Plisowi, ponieważ udało się wreszcie rozwiązać sytuację zalewanych ogródków 
działkowych przy ulicy Myśliborskiej. 4 lata Pani Irena walczyła o to, żebyśmy rozwiązali jakoś 
tą sytuację. W zeszłym roku mieliśmy wspólne spotkanie z Panem Dyrektorem, z wydziałem. 
Sytuacja już została rozwiązana, więc bardzo dziękuję za pomoc i za to, że udało się to 
wreszcie zakończyć. 
Alicja Burdzińska – chciałabym serdecznie zaprosić Państwa na Dzień Dziecka 1 czerwca na 
Placu Staromiejskim na godzinę 18.00. Część z Państwa otrzymała zaproszenia, innych 
zapraszam serdecznie, przyjdźcie z dziećmi. Będą występowały dzieci z Ukrainy, 120-
osobowy chór w strojach narodowych, a wszystkie dzieci dostaną lody. Zapraszam 
serdecznie. 
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Ad.28 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady LXIII sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 

 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
 
Przygotowały: 
Barbara Szkudlarek 
Małgorzata Matuszek 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


